

ក្រុមហ៊ុន ហ្វេន មីន អ៊ិនវេស្តម៉េនសិនណាល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(បុរេបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និង
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ ដែលភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាការប្រែសម្រួលជា
ភាសាខ្មែរពីរបាយការណ៍ជាភាសាអង់គ្លេស។ ក្នុងករណីមានភាពមិនស្របគ្នារវាងភាសាទាំងពីរ ឯកសារជា
ភាសាអង់គ្លេសត្រូវបានយកជាគោល។



លេខបញ្ជីពាណិជ្ជកម្ម:
INV - ១២៧៩ E/២០០៧

ក្រុមហ៊ុន ប្រ៊ុន ធួន អ៊ិនធើណេសិនណល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន

អគ្គនាយក

យ៉ាង ស ស៊ីន (Yang Shaw Shin)
លីវ ជុង តេ (Liao Chung-Te)
ស៊ី អ៊ុយ ជិន (Su Yu Chin)
ជិន ស៊ុង ជី (Chen Tsung-Chi)
លី គុនថៃ (Ly Kunthai)

ទីស្នាក់ការ

ភូមិត្រពាំងពោធិ៍
សង្កាត់ចោមចៅ
ខណ្ឌពោធិ៍សែនជ័យ
រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ធនាគារ

ធនាគារកម្ពុជាសាធារណៈ
ធនាគារពាណិជ្ជទីមួយ សាខាភ្នំពេញ
ធនាគារ មេហ្គា អ៊ិនធើណេសិនណល ខមធើសល សាខាភ្នំពេញ
ធនាគារ អេស៊ីលីដា ភីអិលស៊ី
ធនាគារ សហពាណិជ្ជ ក.អ

សវនករ

ប៊ី ឌី អូ (ខេមបូឌា) លីមីតធីត

ក្រុមហ៊ុន ហ្វ្រែន ធើន អិនវេស្តមេនលីមីតធាន (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

មាតិកា	ទំព័រ
របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	១ - ៤
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៥ - ៦
តារាងតុល្យការ	៧
របាយការណ៍ចំណេញឬខាត និង ចំណូលផ្សេងៗ	៨
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន	៩
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	១០ - ១១
កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១២ - ៤៧

ក្រុមហ៊ុន ហ្គេន មិនធើរណសិទ្ធិ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានសេចក្តីសោមនស្ស សូមដាក់ជូននូវរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំរបស់ខ្លួន ព្រមទាំង របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួចរបស់ ក្រុមហ៊ុន ហ្គេន មិនធើរណសិទ្ធិ (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី ហៅកាត់ថា ("ក្រុមហ៊ុន") សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤។

សកម្មភាពចម្បង

សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុនគឺ ការផលិតសំលៀកបំពាក់។ ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តសម្រាប់សកម្មភាព ចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ។

លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការ

	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល
ប្រាក់ចំណេញសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទ	៣.៤៧១.៧៨១	១៤.១៤៧.៥០៨

ភាគលាភ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមិនបានណែនាំអោយមានការបែងចែកភាគលាភសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនេះទេ។

ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន

ពុំមានការប្រែប្រួលជាសារវន្តទៅលើទុនបម្រុង និងសំវិធានធនក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ។

ចំណូលពិបាកទារ និង ចំណូលជាប់សង្ស័យ

នៅមុនពេលដែលរបាយការណ៍ចំណេញឬខាត និង ចំណូលផ្សេងៗ និងតារាងតុល្យការត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យ ដើម្បីបញ្ជាក់ថាវិធានការទាក់ទងទៅនឹងការលុបចោល នូវចំណូលពិបាកទារ និងការធ្វើសំវិធានធនចំពោះចំណូលជាប់សង្ស័យត្រូវបានធ្វើឡើង ហើយជឿជាក់ថាមិនមាន ចំណូលពិបាកទារ និងពុំមានភាពចាំបាច់ដើម្បីធ្វើសំវិធានធនសម្រាប់ចំណូលជាប់សង្ស័យឡើយ។

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងបណ្តាល អោយមានភាពចាំបាច់ដើម្បីលុបចោលនូវចំណូលពិបាកទារ ឬធ្វើសំវិធានធនចំពោះចំណូលជាប់សង្ស័យនៅក្នុង របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើយ។

ទ្រព្យសកម្មចរន្ត

នៅមុនពេលដែលរបាយការណ៍ចំណេញឬខាត និង ចំណូលផ្សេងៗនិង តារាងតុល្យការត្រូវបានរៀបចំឡើង ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានចាត់វិធានការដែលមានមូលដ្ឋានសមរម្យ ដើម្បីបញ្ជាក់ថាបណ្តាទ្រព្យសកម្មចរន្ត ដែលមិនមាន តម្លៃស្មើនឹងតម្លៃទីផ្សារនៅក្នុង ប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតាដែលបានកត់ត្រានៅក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានកាត់បន្ថយតម្លៃអោយនៅត្រឹមតម្លៃដែលរំពឹងទុកនឹងអាចលក់បានលើទីផ្សារ។

ក្រុមហ៊ុន ហ្វេន ម៉ិន អ៊ិនវេស្តម៉េនសិនណាល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)
ទ្រព្យសកម្មចរន្ត (ត)

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលនឹងបណ្តាល
អោយមានការភ័ន្តច្រឡំដល់ការកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្មចរន្តនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ថាមានភាពមិន
ត្រឹមត្រូវឡើយ។

វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃ

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលបាន
កើតឡើងបណ្តាលអោយមានការភ័ន្តច្រឡំ ឬមានភាពមិនត្រឹមត្រូវដល់វិធីសាស្ត្រកំណត់តម្លៃដែលបានអនុវត្តកន្លងមក
លើទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើយ។

បំណុលយថាហេតុ និងបំណុលផ្សេងៗ

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ពុំមាន:

- (១) បន្ទុកណាមួយលើទ្រព្យសកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលបានកើតឡើងដោយសារការដាក់បញ្ចាំសម្រាប់ការធានា
ចំពោះបំណុលរបស់បុគ្គលណាម្នាក់ឡើយចាប់តាំងពីដំណាច់ឆ្នាំនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ឬ
- (២) បំណុលយថាហេតុណាមួយកើតឡើងចំពោះក្រុមហ៊ុនចាប់តាំងពីដំណាច់ឆ្នាំនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំមានបំណុលយថាហេតុ ឬបំណុលផ្សេងៗដែលត្រូវបានទាមទារ
អោយសងក្នុងកំឡុងពេល ១២ខែក្រោយថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះដែលនឹងអាចមានផលប៉ះពាល់
ធ្ងន់ធ្ងរដល់លទ្ធភាពរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការសងបំណុលរបស់ខ្លួននៅថ្ងៃកំណត់សងនោះទេ។

ការផ្លាស់ប្តូរនៃហេតុការណ៍

នៅថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយដែលបាន
កើតឡើងពាក់ព័ន្ធនឹងរបាយការណ៍នេះ ឬរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបណ្តាលអោយមានចំនួនទឹកប្រាក់នៅក្នុង
របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនមានកំហុសឆ្គងធ្ងន់ធ្ងរនោះទេ។

ប្រតិបត្តិការមិនប្រក្រតី

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះមិន
បានទទួលរងនូវឥទ្ធិពលធ្ងន់ធ្ងរដែលកើតចេញពីកត្តាផ្សេងៗ ប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ទាំងឡាយដែលមានលក្ខណៈជា
សារវ័ន្ត និង មិនប្រក្រតីនោះឡើយ។

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល នៅចន្លោះចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមកទល់នឹងថ្ងៃចេញ
របាយការណ៍នេះពុំមានប្រតិបត្តិការ ឬហេតុការណ៍ដែលមានលក្ខណៈជាសារវ័ន្ត ឬមិនប្រក្រតីណាមួយបានកើតឡើង
ដែលអាចប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលអាជីវកម្មក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានធ្វើឡើង។

ក្រុមហ៊ុន ប្រ៊ុន មីន អ៊ិនវេសមេនសិនណាល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)
មូលធនភាគហ៊ុនិក

ពាក់ព័ន្ធនឹងការចុះបញ្ជី និងការបោះផ្សាយភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុននៅលើទីផ្សារមូលបត្រកម្ពុជានៅថ្ងៃទី១៦ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ២០១៤ ក្រុមហ៊ុនបានបោះផ្សាយភាគហ៊ុនធម្មតាថ្មីចំនួន ១.១២៣.៨១០ភាគហ៊ុនទៅអោយសាធារណៈជន សញ្ជាតិកម្ពុជា និង ៦.៨៧៦.១៩០ភាគហ៊ុនទៅអោយវិនិយោគិនដែលបានជ្រើសរើស ដែលភាគហ៊ុននីមួយៗមានតម្លៃ ២,៤១ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន។

ភាគហ៊ុនដែលបានផ្សាយបោះផ្សាយថ្មីនេះ បានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ស្មើគ្នានឹងភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុនដែលមាន ស្រាប់។ ពុំមានការបោះផ្សាយភាគហ៊ុនផ្សេងទៀតនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ។

ក្រុមហ៊ុនពុំមានកិច្ចសន្យាផ្តល់ភាគហ៊ុនមិនទាន់បោះផ្សាយ និងមិនមានភាគហ៊ុនក្រោមកិច្ចសន្យាផ្តល់សិទ្ធិជា ភាគហ៊ុននៃក្រុមហ៊ុននាចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុទេ។

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

- សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលដែលនៅបម្រើការចាប់តាំងពីថ្ងៃចេញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុចុងក្រោយរួមមាន៖
- លោក យ៉ាង សស៊ីន (Yang Shaw Shin)
- លោក លីវ ជុងតេ (Liao Chun-Te)
- លោក ស៊ូ អ៊ុយឌីន (Su Yu Chin)
- លោក ជិន ស៊ុងជី (Chin Tsung-Chi)
- លោក លី គុនថៃ (Ly Kunthai)

អត្ថប្រយោជន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

នៅក្នុង និងចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនេះ ពុំមានការរៀបចំណាមួយដែលមានក្រុមហ៊ុនជាភាគីមួយក្នុង គោលបំណងជួយដល់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ក្រុមហ៊ុនដើម្បីទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ដោយការទិញយកភាគហ៊ុន ឬ លិខិតបំណុលពីក្រុមហ៊ុន ឬពីក្រុមហ៊ុនដទៃមួយទៀតឡើយ។

ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទហិរញ្ញវត្ថុនៃឆ្នាំកន្លងទៅ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលពុំបានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលនូវ អត្ថប្រយោជន៍ណាមួយតាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាដែលបានធ្វើឡើងដោយក្រុមហ៊ុន ឬដោយក្រុមហ៊ុនពាក់ព័ន្ធនាមួយ ជាមួយនឹងក្រុមហ៊ុនដែលអគ្គនាយកជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយក្រុមហ៊ុនដែលអគ្គនាយកនោះមានអត្ថប្រយោជន៍ ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាសារវ័ន្តឡើយ។

ក្រុមហ៊ុន ហ្គ្រង ធើន អ៊ិនធើណេសិនលាស (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (ត)

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានភារកិច្ចធ្វើការបញ្ជាក់អះអាងថា របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានរៀបចំឡើងបង្ហាញនូវ ទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនេះ។ ក្នុង ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះអគ្គនាយកតម្រូវអោយ៖

- ក. ជ្រើសរើសគោលការណ៍គណនេយ្យសមស្របដោយផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានសមហេតុផល និង ប្រុងប្រយ័ត្ន ហើយបន្ទាប់មកធ្វើការអនុវត្តគោលការណ៍ទាំងនេះអោយបានជាប់លាប់។
- ខ. អនុលោមតាមគោលការណ៍ស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ហើយប្រសិនបើមាន ការប្រាសចាកណាមួយពីស្តង់ដារទាំងនេះ ក្នុងការបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវ អគ្គនាយកត្រូវប្រាកដថា ការប្រាសចាកទាំងនេះត្រូវបានលាតត្រដាង ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណអោយបានត្រឹមត្រូវ នៅក្នុង របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។
- គ. ធានាអោយបាននូវភាពគ្រប់គ្រាន់នៃការកត់ត្រាគណនេយ្យ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងអោយមានប្រសិទ្ធិភាព។
- ឃ. រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម លើកលែងតែក្នុងករណី មិនសមរម្យក្នុងការសន្មតថា ក្រុមហ៊ុននឹងបន្តធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននាពេលអនាគត និង
- ង. ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំក្រុមហ៊ុនអោយមានប្រសិទ្ធិភាពលើរាល់សេចក្តីសម្រេចចិត្តសំខាន់ៗ ដែលប៉ះពាល់ដល់ ប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការក្រុមហ៊ុន ហើយត្រូវប្រាកដថាកិច្ចការទាំងនេះត្រូវបានបង្ហាញត្រឹមត្រូវនៅក្នុង របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលអះអាងថា ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តតាមរាល់តម្រូវការខាងលើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ។

របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

តាមយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានភ្ជាប់ចាប់ពីទំព័រទី៧ ដល់ ៤៧ បង្ហាញនូវ ទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនេះដោយ អនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។

ចុះហត្ថលេខាក្នុងនាមក្រុមប្រឹក្សាភិបាលយោងទៅតាមសេចក្តីសម្រេច


 លីវ ជុងតេ
 នាយក


 ជិន ស៊ីងជី
 នាយក

រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី៣១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៥



Tel: +855 23 218 128
Fax: +855 23 993 225
www.bdo.com.kh

Suite 28 Hotel Cambodiana
313 Sisowath Quay
Phnom Penh
Kingdom of Cambodia ៥

**របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
ក្រុមហ៊ុន ហ្វ្រែន ធើន អ៊ិនធើណេសិនណល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី**
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ INV - ១២៧៩ E/២០០៧)

សេចក្តីវាយការណ៍លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ក្រុមហ៊ុន ហ្វ្រែន ធើន អ៊ិនធើណេសិនណល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី ហៅកាត់ថា ("ក្រុមហ៊ុន") ដែលរួមមាន តារាងតុល្យការសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ ព្រមទាំងរបាយការណ៍លទ្ធផល របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់សំរាប់ ការិយបរិច្ឆេទនេះ និងសេចក្តីសង្ខេបគោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ ព្រមទាំងកំណត់សម្គាល់ផ្សេងៗដែលបានបង្ហាញ នៅលើទំព័រទី ៧ ដល់ ៤៧។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជាអ្នកទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និង ត្រឹមត្រូវដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងការរក្សានូវប្រព័ន្ធ ត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងសំខាន់ៗ ដែលក្រុមប្រឹក្សាភិបាលកំណត់ថាមានភាពចាំបាច់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុអោយ ជឿសន្តិភាពកំហុសឆ្គងជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភ័ន្តច្រឡំ។

ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករឯករាជ្យ

យើងខ្ញុំមានកាតព្វកិច្ចធ្វើការបញ្ជាក់យោបល់ លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះដោយផ្អែកទៅលើការធ្វើ សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិ។ គោលការណ៍ ទាំងនោះត្រូវអោយយើងខ្ញុំអនុវត្តតាមតម្រូវការនៃក្រុមហ៊ុនធើន ហើយគ្រោង និងធ្វើសវនកម្មដើម្បីទទួលបាននូវ អំណះអំណាងយ៉ាងសមហេតុផលចំពោះរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុពុំមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តឡើយ។

ការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំរួមមាន ការអនុវត្តនូវវាលនីតិវិធីទាំងឡាយដើម្បីទទួលបាននូវភស្តុតាងដែលទាក់ ទងទៅនឹងបរិមាណទឹកប្រាក់ និងកំណត់បង្ហាញព័ត៌មានទាំងឡាយនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ការជ្រើសរើសនីតិវិធី ទាំងនេះគឺ ពឹងផ្អែកទៅលើការវិនិច្ឆ័យរបស់យើងដោយរាប់បញ្ចូលទាំងការប៉ាន់ស្មានលើហានិភ័យដែលមានផលប៉ះពាល់ ជាសារវន្តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬការភ័ន្តច្រឡំ។ ក្នុងការប៉ាន់ស្មានលើហានិភ័យនេះ យើងខ្ញុំបានធ្វើការពិនិត្យលើប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការរៀបចំ និងការបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិតនៃ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនដើម្បីរៀបចំនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្រប ប៉ុន្តែមិនមែនក្នុងគោលបំណងដើម្បី បញ្ជាក់យោបល់លើប្រសិទ្ធភាពនៃប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ក្រុមហ៊ុនឡើយ។ ការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ រួមមាន ការវាយតម្លៃលើភាពសមស្របនៃគោលការណ៍គណនេយ្យដែលបានប្រើប្រាស់ និងភាពសមហេតុផលនៃ គណនេយ្យប៉ាន់ស្មានដែលបានធ្វើឡើងដោយអគ្គនាយក ព្រមទាំងការវាយតម្លៃលើភាពគ្រប់គ្រាន់នៃការបង្ហាញ ទាំងឡាយនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

យើងខ្ញុំជឿជាក់ថា ភស្តុតាងសវនកម្មដែលយើងខ្ញុំប្រមូលបានមានភាពគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របសម្រាប់ជា មូលដ្ឋានក្នុងការបញ្ជាក់យោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

**របាយការណ៍របស់សវនកររងករព្យាបាលចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់
ក្រុមហ៊ុន ប្រៀន ធួន អ៊ិនវេសមេនសិនណាល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា លេខ INV - ១២៧៩ E/២០០៧) (ត)**

មតិយោបល់

ជាមតិយោបល់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវនៃស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់
ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ ព្រមទាំងលទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និង
ស្ថានភាពលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ក្រុមហ៊ុនសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទនេះ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍
ទាក់ ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា។

BDO 
ប៊ី ឌី អូ (ខេមបូឌា) លីមីតធីត

រាជាធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ថ្ងៃទី៣១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៥

ក្រុមហ៊ុន ហ្គេន មីន អ៊ិនវេសមេនលីមីតធីត (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

តារាងតុល្យការ
គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៤		២០១៣
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសកម្ម				
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង				
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និង បរិក្ខារ	៧	៩.១១៤.១០៣	៣៧.១៣៩.៩៧០	៦.២៤៣.៥៦៧
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	៨	១០.២៣១	៤១.៦៩២	១៣.១២៣
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ	៩	១៧១.៦៤២	៦៩៩.៤៤០	១២២.៧២២
		<u>៩.២៩៥.៩៧៦</u>	<u>៣៧.៨៨១.១០២</u>	<u>៦.៣៧៩.៤១២</u>
ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី				
សន្និធិ	១០	៨.៣៩៩.១៣៣	៣៤.២២៦.៤៦៧	៧.៣៥១.៣៦២
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	១១	៤៧.៦៧៧.៩០៤	១៩៤.២៨៧.៤៥៩	៣៣.៧១៨.៤១២
សមតុល្យសាច់ប្រាក់ និងធនាគារ	១២	៥.៧៨៦.៩៤៣	២៣.៥៨១.៧៩៣	៤២៨.៨៣១
		<u>៦១.៨៦៣.៩៨០</u>	<u>២៥២.០៩៥.៧១៩</u>	<u>៤១.៤៩៨.៦០៥</u>
ទ្រព្យសកម្មសរុប		<u>៧១.១៥៩.៩៥៦</u>	<u>២៨៩.៩៧៦.៨២១</u>	<u>៤៧.៨៧៨.០១៧</u>
មូលធន និងបំណុល				
មូលធនរបស់ភាគហ៊ុនិក				
ដើមទុន	១៣	១០.០០០.០០០	៤០.៧៥០.០០០	៨.០០០.០០០
ភាគហ៊ុនបុព្វលាភ	១៤	១៧.២៨០.០០០	៧០.៤១៦.០០០	-
ចំណេញរក្សាទុក		<u>៣៦.៦០៥.៤៣២</u>	<u>១៤៩.១៦៧.១៣៥</u>	<u>៣៣.១៣៣.៦៥១</u>
មូលធនរបស់ភាគហ៊ុនិកសរុប		<u>៦៣.៨៨៥.៤៣២</u>	<u>២៦០.៣៣៣.១៣៥</u>	<u>៤១.១៣៣.៦៥១</u>
បំណុល				
បំណុលរយៈពេលខ្លី				
បំណុលផ្សេងៗ	១៥	២.០៦៥.១៦៨	៨.៤១៥.៥៦០	២.០៧៨.២៦២
កម្ចី	១៦	-	-	៤៧២.២៦៩
ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញត្រូវបង់		<u>៥.២០៩.៣៥៦</u>	<u>២១.២២៨.១២៦</u>	<u>៤.១៩៣.៨៣៥</u>
		<u>៧.២៧៤.៥២៤</u>	<u>២៩.៦៤៣.៦៨៦</u>	<u>៦.៧៤៤.៣៦៦</u>
បំណុលសរុប		<u>៧.២៧៤.៥២៤</u>	<u>២៩.៦៤៣.៦៨៦</u>	<u>៦.៧៤៤.៣៦៦</u>
មូលធនរបស់ភាគហ៊ុនិក និងបំណុលសរុប		<u>៧១.១៥៩.៩៥៦</u>	<u>២៨៩.៩៧៦.៨២១</u>	<u>៤៧.៨៧៨.០១៧</u>

ក្រុមហ៊ុន ហ្គ្រូន ម្លិន អ៊ិនវេសមេនសិនណាល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងចំណូលផ្សេងៗ
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់ក្រីមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៤		២០១៣
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណូល	១៧	៥៦.៦១១.៣៦៧	២៣០.៦៩១.៣២១	៦៥.៨០៥.៣១៩
ថ្លៃដើម	១៨	(៤៥.០១៤.៣៤៨)	(១៨៣.៤៣៣.៤៦៨)	(៥០.៦១០.៦៤៩)
ចំណេញដុល		១១.៥៩៧.០១៩	៤៧.២៥៧.៨៥៣	១៥.១៩៤.៦៧០
ចំណូលផ្សេងៗ	១៩	១២៧.៧១១	៥២០.៤២២	៤.០៧១
ចំណាយរដ្ឋបាល	២០	(៥.១៤៥.៣៤៥)	(២០.៩៦៧.៤៤៤)	(៣.៥៣៦.៤៧០)
ចំណាយលើការដឹកជញ្ជូន	២១	(១.៩៩៤.៧៦៨)	(៨.១២៨.៦៨០)	(២.៣៨០.៥១៩)
ចំណាយការប្រាក់	២២	(៩០.៤៣០)	(៣៦៨.៥០២)	(៥២.៩១២)
ចំណាយផ្សេងៗ		(៥៥.៧៦៥)	(២២៧.២៤២)	(៦៩.៨៣៥)
ចំណេញសុទ្ធមុនបង់ពន្ធ		៤.៤៣៨.៣៨២	១៨.០៨៦.៤០៧	៩.១៥៩.០០៥
ចំណាយពន្ធ	២៣	(៩៦៦.៦០១)	(៣.៩៣៨.៨៩៩)	(១.៨៦៣.៤០១)
ចំណេញសុទ្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		៣.៤៧១.៧៨១	១៤.១៤៧.៥០៨	៧.២៩៥.៦០៤
លទ្ធផលផ្សេងៗទៀត បានគិតពន្ធរួច		-	-	-
ចំណូលផ្សេងៗសរុបក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		៣.៤៧១.៧៨១	១៤.១៤៧.៥០៨	៧.២៩៥.៦០៤

ក្រុមហ៊ុន ហ្គេន ធីន អ៊ិនវេស្តម៉េន លីមីតធីត (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់ត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ធ្នូ ២០១៤

	កំណត់ សម្គាល់	ភាគហ៊ុន ដើមទុន ដុល្លារអាមេរិក	ភាគហ៊ុន បុព្វលាភ ដុល្លារអាមេរិក	ចំណេញរក្សាទុក ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ៣១ ធ្នូ ២០១៣		៨.០០០.០០០	-	២៥.៨៣៨.០៤៧	៣៣.៨៣៨.០៤៧
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ រួមទាំងចំណូលផ្សេងៗ		-	-	៧.២៩៥.៦០៤	៧.២៩៥.៦០៤
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ៣១ ធ្នូ ២០១៣ / ១ មករា ២០១៤		៨.០០០.០០០	-	៣៣.១៣៣.៦៥១	៤១.១៣៣.៦៥១
ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ រួមទាំងចំណូលផ្សេងៗ		-	-	៣.៤៧១.៧៨១	៣.៤៧១.៧៨១
ប្រតិបត្តិការជាមួយម្ចាស់ក្រុមហ៊ុន ភាគហ៊ុនបោះផ្សាយ	១៣	២.០០០.០០០	១៧.២៨០.០០០	-	១៩.២៨០.០០០
ប្រតិបត្តិការជាមួយម្ចាស់ក្រុមហ៊ុនសរុប		២.០០០.០០០	១៧.២៨០.០០០	-	១៩.២៨០.០០០
សមតុល្យនៅថ្ងៃទី ៣១ ធ្នូ ២០១៤		១០.០០០.០០០	១៧.២៨០.០០០	៣៦.៦០៥.៤៣២	៦៣.៨៨៥.៤៣២
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>		៤០.៧៥០.០០០	៧០.៤១៦.០០០	១៤៩.១៦៧.១៣៥	២៦០.៦២៣.១៣៥

ក្រុមហ៊ុន ហ្វ្រែន ម្លីន អ៊ិនវេស្តមេនសិនណាល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់ត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ធ្នូ ២០១៤

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៤		២០១៣
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ				
ចំណេញសុទ្ធមុនបង់ពន្ធ		៤.៤៣៨.៣៨២	១៨.០៨៦.៤០៧	៩.១៥៩.០០៥
និយ័តកម្ម:				
រំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី	៨	២.៨៩២	១១.៧៨៥	៣.៩៥១
រំលស់ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ បរិក្ខារ	៧	៦៤៦.០៧៩	២.៦៣២.៧៧២	៥៨៣.៣១៥
ចំណាយការប្រាក់	២២	៩០.៤៣០	៣៦៨.៥០២	៥២.៩១២
ចំណូលការប្រាក់		(១០៧.៧៤១)	(៤៣៩.០៤៥)	(៣.០៤៤)
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	៧	១៥៣.៦៤៩	៦២៦.១២០	-
ចំណូលប្រតិបត្តិការមុនបម្រែបម្រួល ដើមទុនបង្វិល		៥.២២៣.៦៩១	២១.២៨៦.៥៤១	៩.៧៩៦.១៣៩
បម្រែបម្រួលដើមទុនបង្វិល៖				
សន្និធិ		(១.០៤៧.៧៧១)	(៤.២៦៩.៦៦៧)	(៨៤៧.៤២៨)
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ		(១៣.៩៩៣.៧៤៦)	(៥៧.០២៤.៥១៥)	(៨.២៨៨.១៦៩)
គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ		(៣០.៣១០)	(១២៣.៥១៣)	៤១៧.៨១២
សាច់ប្រាក់ប្រើក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ ការប្រាក់បានបង់		(៩.០៧១.៨២៧)	(៦១.៤១៧.៧៩៥)	១.០៧៨.៣៥៤
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុង/ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ		(៩.៩៣៨.១៣៦)	(៤០.៥៥១.២៥៤)	១.០២៥.៤៤២
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពវិនិយោគ				
បុរេប្រទានពី/(ទៅ)ក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធ		១៧.២១៧	៧០.១៥៩	(២១.៤៣២)
បុរេប្រទានពីក្រុមហ៊ុនពាក់ព័ន្ធ		៣៤.២៥៣	១៣៩.៥៨១	៣៤.៧០៧
ការទិញទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៧	(៣.៦៧០.២៦៤)	(១៤.៩៥៦.៣២៦)	(៣៩០.១០៧)
ចំណូលពីការប្រាក់		១០៧.៧៤១	៤៣៩.០៤៥	៣.០៤៤
សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ		(៣.៥១១.០៥៣)	(១៤.៣០៧.៥៤១)	(៣៧៣.៧៤៨)

ក្រុមហ៊ុន ហ្គេន មីន អ៊ិនវេសមេនល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ (ត)
សម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់ត្រីមាសថ្ងៃទី៣១ ធ្នូ ២០១៤

	កំណត់ សម្គាល់	២០១៤		២០១៣
		ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពហិរញ្ញប្បទាន				
ការបោះផ្សាយភាគហ៊ុនធម្មតា	១៣	១៩.២៨០.០០០	៧៨.៥៦៦.០០០	-
ការសងប្រាក់កម្ចី		(៤៧២.២៦៩)	(១.៩២៤.៤៩៦)	(១.១៤៣.១៤១)
សាច់ប្រាក់សុទ្ធបានពី/(ប្រើក្នុង)សកម្មភាព ហិរញ្ញប្បទាន		១៨.៨០៧.៧៣១	៧៦.៦៤១.៥០៤	(១.១៤៣.១៤១)
កំណើន/(តំហយ)សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់ សមមូលសរុប		៥.៣៥៨.១១២	២១.៨៣៤.៣០៧	(៤៩១.៤៨៧)
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលដើមគ្រា		៤២៨.៨៣១	១.៧៤៧.៤៨៦	៩២០.៣១៨
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចុងគ្រា	១២	៥.៧៨៦.៩៤៣	២៣.៥៨១.៧៩៣	៤២៨.៨៣១

ក្រុមហ៊ុន ហ្គេន ធើន អិនធើណេសិនណល (ខេមបូឌា) ភីអិលស៊ី
(ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា)

កំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤

១. ព័ត៌មានអំពីក្រុមហ៊ុន

ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅថ្ងៃទី១៥ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០០៧ ជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវ មានកម្រិត នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ នៅថ្ងៃទី១៩ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៣ ក្រុមហ៊ុនបានធ្វើវិសោធនកម្ម ទៅលើការចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្ម ដើម្បីផ្លាស់ប្តូរទៅជាក្រុមហ៊ុនមហាជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិត។

ទីស្នាក់ការ និងទីតាំងអាជីវកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុនស្ថិតនៅ ភូមិត្រពាំងពោធិ៍ សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌពោធិ៍សែនជ័យ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ក្រុមហ៊ុន មានក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធអន្តរកាវី គឺ ហ្គេន ធើន អិនធើណេសិនណល អិលធើឌី ជាក្រុមហ៊ុនបាន ចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅ British Virgin Islands ខណៈដែលក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធគឺ យូអិមអាយ អ៊ិនដាស្រៀល ខុអិលធើឌី ជាក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីពាណិជ្ជកម្មនៅ Taiwan ។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ត្រូវបានបង្ហាញជាប្រយោជន៍ដល់អ្នកវិនិយោគ ដែលជាប្រយោជន៍គោលរបស់ ក្រុមហ៊ុន។

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានអនុម័តអោយចេញផ្សាយ ដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល នៅថ្ងៃទី៣១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៥។

២. សកម្មភាពចម្បង

សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុនគឺការផលិតសំលៀកបំពាក់។ ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តសម្រាប់ សកម្មភាពចម្បងរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ។

៣. មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើងអនុលោមទៅតាម ស្តង់ដាររបាយការណ៍ ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("ស.វ.ហ.អ.ក") ចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាជាតិគណនេយ្យនៃ ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ

៤.១ មូលដ្ឋានគណនេយ្យ

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានរៀបចំឡើងតាមវិធីសាស្ត្រសន្មតថ្លៃដើម លើកលែងនូវអ្វីដែលបានបញ្ជាក់ក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

ការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ អនុលោមទៅតាម ស.រ.ហ.អ.ក តម្រូវអោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលធ្វើការប៉ាន់ស្មាន និងសន្មតដែលអាចប៉ះពាល់ទៅលើទ្រព្យសកម្ម បំណុល ចំណូល និងចំណាយដែលបានរាយការណ៍ ព្រមទាំងការលាតត្រដាងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលជាយថាហេតុ។ ជាងនេះទៅទៀត ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវបានតម្រូវអោយធ្វើការវិនិច្ឆ័យ និងអនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យទាំងនេះ។ ចំណុចទាំងឡាយដែលទាក់ទងនឹង ការវិនិច្ឆ័យ ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតខាងលើត្រូវបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ ៦។ ទោះបីជា ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតខាងលើធ្វើឡើងដោយផ្អែកលើការយល់ដឹងច្រើនបំផុតរបស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ប៉ុន្តែលទ្ធផលជាក់ស្តែងអាចខុសគ្នាពីការប៉ាន់ស្មានទាំងនោះ។

ការប្តូរពីរូបិយវត្ថុប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកទៅជាប្រាក់រៀលខ្មែរត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុង តារាងតុល្យការរបាយការណ៍លទ្ធផល របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ និងកំណត់សម្គាល់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹម និងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ ដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ផ្លូវការចេញដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាថ្ងៃការិយបរិច្ឆេទចេញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះដែល ១ ដុល្លារអាមេរិក = ៤.០៧៥រៀល (២០១៣: ១ដុល្លារអាមេរិក = ៣.៩៩៥រៀល)។ ការបកប្រែរូបិយប័ណ្ណនេះមិនត្រូវបានយកមកបកស្រាយជាអំណះអំណាងជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកតំណាងអោយ ឬត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលខ្មែរតាមអត្រាប្តូរប្រាក់នេះ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងៗទៀតបានឡើយ។

៤.២ ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ

ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ បានកត់ត្រាដំបូងតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្កើន និងឱនភាពបង្កើន។ តម្លៃដើមរាប់បញ្ចូលចំណាយទាំងអស់ដែលទាក់ទងផ្ទាល់នឹងការទិញទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។

ចំណាយបន្ទាប់ត្រូវបានរួមបញ្ចូលទៅក្នុងតម្លៃពិតរបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ ប្រទេសស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្មមួយផ្សេងទៀត នៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មនេះមានលទ្ធភាពផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ច នាពេលអនាគតដល់ក្រុមហ៊ុន ហើយតម្លៃនោះអាចវាស់វែងបានត្រឹមត្រូវ។ រាល់ការចំណាយបន្ទាប់សម្រាប់ការផ្លាស់ប្តូរផ្នែកណាមួយនៃទ្រព្យសកម្ម ត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលបានកើតឡើង។ តម្លៃសេវាកម្មប្រចាំថ្ងៃរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលនៅពេលដែលចំណាយនោះបានកើតឡើង។ ថ្លៃដើមក៏រាប់បញ្ចូលទាំងការវាយតម្លៃបឋមទៅលើការរុះរើ និងការផ្លាស់ទីតាំងទ្រព្យសកម្ម និងការរៀបចំទីតាំងដែលក្រុមហ៊ុនត្រូវធ្វើឡើងនៅពេលទិញទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ ប្រសិនបើចាំបាច់។

ផ្នែកនីមួយៗនៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ ដែលមានតម្លៃដើមជាសារវន្តធៀបនឹងតម្លៃសរុបនៃទ្រព្យទាំងនោះ និងមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ផ្សេងៗត្រូវបានរំលស់ដោយឡែក។

ក្រោយការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារត្រូវបានកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្កើន និងការខាតបង់បង្កើនពីឱនភាពផ្សេងៗ។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.២ ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ (ត)

រំលស់ត្រូវបានគណនាដោយបែងចែកថ្លៃដើមដកតម្លៃកាកសំណល់ តាមអាយុកាលប្រើប្រាស់ ប៉ាន់ស្មានដូចខាងក្រោម៖

ដឹកតិសន្យារយៈពេលវែង	១០០ ឆ្នាំ	រំលស់ថេរ
អាគារ	១២ ឆ្នាំ	រំលស់ថេរ
រោងចក្រ និង គ្រឿងយន្ត	៥ ឆ្នាំ	រំលស់ថយចុះជាលំដាប់
យានយន្ត	៤ ឆ្នាំ	រំលស់ថយចុះជាលំដាប់
បរិក្ខារ និង កុំព្យូទ័រ	២ - ៤ ឆ្នាំ	រំលស់ថយចុះជាលំដាប់

ការសាងសង់កំពុងដំណើរការ បង្ហាញអំពីដំណើរការក្នុងការជួសជុល សាងសង់ និងបានកត់ត្រាតាម ថ្លៃដើម។ ការសាងសង់កំពុងដំណើរការ មិនត្រូវបានដករំលស់រហូតដល់ពេលដែលសំណង់សាងសង់រួចរាល់ សម្រាប់ប្រើប្រាស់។

នៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ តម្លៃពិតគណនេយ្យរបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងអស់ត្រូវបាន ប៉ាន់ស្មានអំពីឱនភាពនៅពេលដែលមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬបម្រែបម្រួលលក្ខខណ្ឌណាមួយកើតឡើងដែលធ្វើ អោយបាត់បង់តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យទាំងនោះ។ ការខាតបង់ពីឱនភាពត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេល ដែលតម្លៃពិតគណនេយ្យលើសពីតម្លៃដែលអាចប្រមូលបាន (យោងកំណត់សម្គាល់លេខ ៤.៥ ស្តីពីឱនភាពនៃ ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ)។

តម្លៃកាកសំណល់នៃទ្រព្យសកម្ម រយៈពេលប្រើប្រាស់ និងវិធីសាស្ត្ររំលស់ ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញ នៅរាល់ចុងការិយបរិច្ឆេទដើម្បីធានាថា ចំនួន វិធីសាស្ត្រ និងរយៈពេលរំលស់មិនប្រែប្រួល បើធៀបទៅនឹងការ ប៉ាន់ស្មានពីមុន និងទម្រង់នៃការប្រើប្រាស់ដែលរំពឹងទុកនៃអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ច នាពេលអនាគតរបស់ ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។ ប្រសិនបើការរំពឹងទុកខុសពីការប៉ាន់ស្មានពីមុនការ ប្រែប្រួលបែបនេះត្រូវបានចាត់ ទុកជាការផ្លាស់ប្តូរគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន។

តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់នៅពេលលក់ ឬនៅពេលមិនមាន អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគតបន្តទៀត។ ចំនួនខុសគ្នារវាងតម្លៃទទួលបានពីការលក់ ប្រសិនបើមាន និងតម្លៃពិតគណនេយ្យត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

៤.៣ ទ្រព្យសកម្មអរូបី

ទ្រព្យសកម្មអរូបីត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលលក្ខខណ្ឌដូចជា អត្តសញ្ញាណ កម្មសិទ្ធិ និងមាន លទ្ធភាពផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគត។ ទ្រព្យសកម្មអរូបីត្រូវបានវាយតម្លៃដំបូងជាថ្លៃដើម។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៣ ទ្រព្យសកម្មអរូបី (ត)

ក្រោយការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មអរូបីត្រូវបានកត់ត្រាជាថ្លៃដើម ដករំលស់បង្ក និងឱនភាពបង្កប្រសិនបើមាន។ អាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី ត្រូវបានកំណត់ជាអចិន្ត្រៃយ៍ ឬមានកាលកំណត់។ ទ្រព្យសកម្មអរូបីដែល អាយុកាលប្រើប្រាស់មានកាលកំណត់ ត្រូវបានធ្វើការវិលត្រឡប់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រ រំលស់ថយចុះជាលំដាប់ ហើយនឹងធ្វើការវាយតម្លៃដើម្បីវិស្វកម្ម កត្តាដែលនាំអោយមានឱនភាព។ ប្រសិនបើឃើញថាមានកត្តាទាំងនោះ ក្រុមហ៊ុនត្រូវធ្វើការ ប៉ាន់ស្មានទឹកប្រាក់ដែលអាចស្រង់មកវិញរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ។ វិធីសាស្ត្រ និងរយៈពេលនៃការធ្វើ រំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មអរូបី ដែលមានអាយុកាលជាក់លាក់ ឬមានកំណត់ ត្រូវបានធ្វើការវាយតម្លៃ តិចបំផុតម្តងនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ។ ចំណាយរំលស់លើទ្រព្យសកម្មអរូបី ដែលមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ជាក់លាក់ ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងដាក់បញ្ចូលនៅក្នុងចំណាយប្រតិបត្តិការ។

ទ្រព្យសកម្មអរូបីមួយត្រូវបានចាត់ទុកថាមានអាយុកាលប្រើប្រាស់អចិន្ត្រៃយ៍ ឬមិនមានកាលកំណត់នៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មនោះ ត្រូវបានរំពឹងថានឹងបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់ដល់ក្រុមហ៊ុន ហើយពេលវេលានៃការបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់នោះ មិនអាចប៉ាន់ស្មានបាន។ ទ្រព្យសកម្មអរូបីដែលមានអាយុកាលប្រើប្រាស់មិនកំណត់ ត្រូវបានវាយតម្លៃជារៀងរាល់ឆ្នាំ ឬនៅពេលដែលមានកត្តាសង្ស័យចាត់តម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មអរូបី នឹងត្រូវបានឱនភាព។ ទ្រព្យសកម្មអរូបីប្រភេទនេះ មិនត្រូវបានធ្វើរំលស់នោះទេ។ អាយុកាលប្រើប្រាស់របស់វា ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញនៅរៀងរាល់ចុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ ដើម្បីដឹងថាតើ ព្រឹត្តិការណ៍ និងបរិយាកាសនានារបស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ នៅតែអាចចាត់ទុកថាមានអាយុកាលប្រើប្រាស់មិនកំណត់។ ប្រសិនបើអត់ នោះការផ្លាស់ប្តូរអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ ទ្រព្យសកម្ម ពីអាយុកាលអចិន្ត្រៃយ៍ ទៅជាអាយុកាលមានកំណត់ ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ ដោយអនុលោមទៅតាម ស.គ.អ.ក ៨ គោលនយោបាយគណនេយ្យ ការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានគណនេយ្យ និងកំហុសឆ្គង។

ចំណាយទៅលើទ្រព្យសកម្មអរូបីដែលដំបូង ត្រូវបានកត់ត្រាជាចំណាយប្រតិបត្តិការ គឺមិនអាចធ្វើការកត់ត្រាជាថ្លៃដើមរបស់ទ្រព្យសកម្មវិញនៅពេលក្រោយបានទេ។

ទ្រព្យសកម្មអរូបីដែលត្រូវបានលុបចេញពីបញ្ជី នៅពេលដែលលក់ចេញ ឬរំពឹងថាមានអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ច។ ចំណេញ ឬខាតដែលកើតឡើងពីការលុបចេញពីបញ្ជីនេះ គឺជាភាពខុសគ្នារវាង តម្លៃសុទ្ធដែលបានមកពីការលក់ ប្រសិនបើមាន និងតម្លៃពិតគណនេយ្យរបស់ទ្រព្យសកម្មនោះ។ ចំណេញ ឬខាតនេះ ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

៤.៤ សន្និធិ

សន្និធិ ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃទាបជាងរវាងតម្លៃដើម និងតម្លៃលក់ពិត។ ថ្លៃដើមនៃសន្និធិជារត្តុធាតុដើមរួមបញ្ចូល ថ្លៃទិញ ចំណាយបំរែបំរួល បូកចំណាយផ្សេងៗដែលកើតឡើងក្នុងការនាំសន្និធិមកកាន់ទីតាំង និងមានលក្ខខណ្ឌបច្ចុប្បន្ន ហើយគិតទៅតាមថ្លៃដើមធម្មតា។ ថ្លៃដើមនៃផលិតផលពាក់កណ្តាលសម្រេច និងផលិតផលសម្រេច ត្រូវបានគិតផ្អែកទៅលើចំណាយរត្តុធាតុដើមជាក់ស្តែង និងចំណាយកម្មករ ព្រមទាំងចំណាយការផលិតផ្សេងៗ។ តម្លៃលក់ពិត គឺជាតម្លៃលក់ប៉ាន់ស្មានតាមប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតា ដកថ្លៃដើមប៉ាន់ស្មាននៃការសម្រេចអោយបានផលិតផល និងចំណាយប៉ាន់ស្មានចាំបាច់ក្នុងការលក់។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៥ ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ

តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្ម លើកលែងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ សន្និធិ និងទ្រព្យសកម្មជា ពន្ធពន្យាត្រូវពិនិត្យឡើងវិញនៅរាល់ចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដើម្បីកំណត់ថា តើមានសញ្ញា នៃ ឱនភាពដែលអាចកើតឡើងឬទេ។ ប្រសិនបើមាន តម្លៃដែលអាចស្តារបាននឹងត្រូវប៉ាន់ស្មាន។

ទ្រព្យសកម្មអរូបីដែលមានអាយុកាលប្រើប្រាស់មិនកំណត់ ត្រូវបានវាយតម្លៃជារៀងរាល់ឆ្នាំ ឬ ញឹកញាប់ បើមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬ ការប្រែប្រួលស្ថានភាព ដែលជាកត្តាសង្ស័យ នឹងមានឱនភាពដល់ទ្រព្យសកម្ម អរូបី។

តម្លៃដែលអាចស្តារបាននៃទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយឡែកពីគ្នា។ ករណីតម្លៃដែល អាចស្តារបាននៃទ្រព្យសកម្មមួយមិនអាចប៉ាន់ស្មានដោយឡែក ការប៉ាន់ស្មានលើឱនភាព នឹងធ្វើឡើងជាក្រុម (Cash Generating Units "CGU") ដែលទ្រព្យសកម្មនោះស្ថិតនៅក្នុង។

តម្លៃដែលអាចស្តារបាននៃទ្រព្យសកម្ម ឬ ក្រុមទ្រព្យសកម្ម គឺតម្លៃដែលខ្ពស់ជាងរវាងតម្លៃទីផ្សារ ដក ចំណាយការលក់ និង តម្លៃនៅបន្តប្រើប្រាស់។

ក្នុងការកំណត់តម្លៃនៅបន្តប្រើប្រាស់ លំហូរសាច់ប្រាក់ចេញ និងចូលប៉ាន់ស្មានដែលបានមកពី ការប្រើប្រាស់បន្ត និងពីការលក់ចុងក្រោយត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាដោយប្រើអប្បបរមាអត្រាការប្រាក់មុនបង់ពន្ធ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវិភាគទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៃតម្លៃប្រាក់គិតតាមពេលវេលា និងហានិភ័យដែលពាក់ព័ន្ធជាក់លាក់ ទៅនឹងទ្រព្យសកម្ម ដែលលំហូរសាច់ប្រាក់ប៉ាន់ស្មាននាពេលអនាគតមិនបានធ្វើអប្បបរមា។ ការខាតបង់ពី ឱនភាព ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនៅពេលដែលតម្លៃពិតគណនេយ្យនៃ ទ្រព្យសកម្ម ឬក្រុមទ្រព្យសកម្មមានតម្លៃខ្ពស់ជាងតម្លៃដែលអាចស្តារបាន។ ការខាតបង់ពីឱនភាពទាំងអស់ របស់ក្រុមទ្រព្យសកម្ម("CGU") ត្រូវបែងចែកតាមមូលដ្ឋានសមាមាត្រតាមតម្លៃពិតគណនេយ្យរបស់ទ្រព្យសកម្ម នីមួយៗក្នុងក្រុម។ ការខាតបង់ពីឱនភាពត្រូវបានកត់ត្រាភ្លាមនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

ការខាតបង់ពីឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ អាចត្រូវបានកត់ត្រាឡប់មកវិញតែក្នុងករណីដែលមាន ការផ្លាស់ប្តូរវិធីសាស្ត្រប៉ាន់ស្មាន ក្នុងការកំណត់តម្លៃដែលអាចស្តារបាននៃទ្រព្យសកម្មនោះ ចាប់តាំងពី ការខាតបង់ពីឱនភាពត្រូវបានទទួលស្គាល់ចុងក្រោយតែមួយឆ្នាំ។

ការខាតបង់ពីឱនភាពអាចត្រូវបានកត់ត្រាឡប់មកវិញត្រឹម តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្មមិន លើសពីតម្លៃពិតគណនេយ្យដែលបានកំណត់ ដករលស់ ប្រសិនបើមិនមានការខាតបង់ពីឱនភាពត្រូវបាន ទទួលស្គាល់។ ការកត់ត្រាឡប់មកវិញបែបនេះ ត្រូវកត់ត្រាជាចំណូលនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ភ្លាមៗ។

៤.៦ ភតិសន្យា

(ក) ភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មទទួលបានពីភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ ដែលធ្វើមកដល់ក្រុមហ៊ុននូវរាល់ហានិភ័យ និង អត្ថប្រយោជន៍ជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ ត្រូវបានទទួលស្គាល់លើកដំបូងតាមចំនួនទឹកប្រាក់ស្មើនឹងតម្លៃទីផ្សារ នៃទ្រព្យដែលបានធ្វើភតិសន្យា ឬប្រសិនបើទាបជាងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់សងភតិសន្យាដែល បានធ្វើអប្បបរមា ហើយត្រូវបានកំណត់នូវពេលចាប់ផ្តើមភតិសន្យាដំបូង។ អត្រាអប្បបរមាប្រើប្រាស់ ក្នុងការគណនាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់សងភតិសន្យាដែលបានធ្វើអប្បបរមា គឺអត្រាការប្រាក់អនុវត្ត ទៅបាន និងដែលមានក្នុងភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ ប្រសិនមិនអាចអនុវត្តបាន នោះនឹងកំណត់យកអត្រា

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៦ ភតិសន្យា (ត)

(ក) ភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ការប្រាក់នៃកម្ចីរបស់ក្រុមហ៊ុន។ រាល់ចំណាយពាក់ព័ន្ធផ្ទាល់គ្រាដំបូងរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានបូកបញ្ចូលទៅថ្លៃដើមនៃទ្រព្យនោះ។ ទ្រព្យនោះត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ ហើយបំណុលត្រូវបានទទួលស្គាល់។ ទ្រព្យដែលបានទទួលស្គាល់ត្រូវបានរំលស់តាមអត្រាដូចនឹងទ្រព្យជាកម្មសិទ្ធិរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ចំណាយភតិសន្យាអប្បបរមា ត្រូវបានបែងចែករវាងចំណាយការប្រាក់ និងការកាត់ចេញពីបំណុលមិនទាន់ទូទាត់។ ចំណាយការប្រាក់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនៅក្នុងកំឡុងពេលនៃលក្ខខណ្ឌភតិសន្យា ដើម្បីធ្វើអោយ អត្រាការប្រាក់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ចំពោះបំណុលភតិសន្យាដែលនៅសល់មានភាពថេរ។

(ខ) ភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ

ភតិសន្យាចាត់ទុកជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ ប្រសិនបើមិនមានការផ្ទេរទាំងស្រុងនូវរាល់ហានិភ័យ និងអត្ថប្រយោជន៍ជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិស្របច្បាប់។

ថ្លៃឈ្នួលកិច្ចសន្យាក្រោមភតិសន្យាប្រតិបត្តិការ ត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណាយតាមវិធីសាស្ត្រថេរក្នុងកំឡុងពេលនៃភតិសន្យានោះ។

(គ) ភតិសន្យាទៅលើដីនិងអាគារ

សំរាប់ភតិសន្យាទៅលើដីនិងអាគារ ភតិសន្យាទៅលើដី និងអាគារត្រូវបានបែងចែកជាចំណីគ្នាក្នុងគោលបំណងធ្វើការចាត់ថ្នាក់ភតិសន្យាហើយភតិសន្យាទាំងនេះត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុឬភតិសន្យាប្រតិបត្តិការដូចគ្នាទៅនឹងភតិសន្យាទ្រព្យសកម្មដទៃទៀតដែរ។

ការចំណាយភតិសន្យាអប្បបរមា រួមទាំងការទូទាត់ជាមុនសរុបដែលធ្វើឡើងដើម្បីទទួលបានសិទ្ធិកាន់កាប់ដីនិងអាគារ ត្រូវបែងចែកទៅលើដីនិងអាគារអោយត្រឹមត្រូវទៅតាមសមាមាត្រតម្លៃទីផ្សារនៃសិទ្ធិកាន់កាប់ ដីនិងអាគារនៅពេលដែលធ្វើការចាប់ផ្តើមភតិសន្យាដំបូង។

ក្នុងករណីដែលតំលៃដែលគួរតែទទួលស្គាល់ពីដំបូងសំរាប់ដី មិនមានលក្ខណៈជាសារវន្តទេ ដីនិងអាគារត្រូវតែចាត់ទុកថាជាបស់តែមួយសំរាប់គោលបំណងក្នុងការចាត់ថ្នាក់ភតិសន្យា ហើយការចាត់ថ្នាក់ជាភតិសន្យាប្រតិបត្តិការឬភតិសន្យាហិរញ្ញវត្ថុត្រូវធ្វើដូចគ្នាដែរ។ ក្នុងករណីបែបនេះ អាយុកាលសេដ្ឋកិច្ចនៃអាគារត្រូវប្រើប្រាស់ជាអាយុកាលនៃទ្រព្យសកម្មដែលជួលទាំងអស់។

៤.៧ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុគឺជាភតិសន្យាដែលបង្កើនទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៃសហគ្រាសមួយ ហើយបង្កើតជាឧបករណ៍មូលធន ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុនៃសហគ្រាសមួយដទៃទៀត។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរួមមាន សាច់ប្រាក់ ឧបករណ៍មូលធននៃសហគ្រាសមួយដទៃទៀត សិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យាក្នុងការទទួលបានសាច់ប្រាក់ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដទៃទៀតពីសហគ្រាសដទៃមួយទៀត ឬសិទ្ធិក្នុងការដោះដូរទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុក្រោមលក្ខខណ្ឌជាប្រយោជន៍ដល់ក្រុមហ៊ុន។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៧ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុរួមមាន កាតព្វកិច្ចកិច្ចសន្យាក្នុងការប្រគល់សាច់ប្រាក់ ឬទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុ ដទៃទៀតទៅអោយសហគ្រាសមួយទៀត ឬកាតព្វកិច្ចកិច្ចសន្យាក្នុងការដោះដូរទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុល ហិរញ្ញវត្ថុក្រោមលក្ខខណ្ឌមិនជាប្រយោជន៍ដល់ក្រុមហ៊ុន។

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងតារាងតុល្យការ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនបានក្លាយទៅជាភាគី មួយដែលមានកាតព្វកិច្ចកិច្ចសន្យាផ្តល់ ឬទទួលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបាន ទទួលស្គាល់តាមតម្លៃទីផ្សារ រួមទាំងចំណាយប្រតិបត្តិការដែលទាក់ទងផ្ទាល់ទៅនឹងការទិញ ឬបង្កើតឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ ក្នុងករណីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនវាស់វែងតាមតម្លៃ ទីផ្សារជាចំណេញ ឬខាត។

ដេរីវេទីវដែលអែបជាប់ ត្រូវបានបែងចែកដោយឡែកពីកិច្ចសន្យាកម្មសិទ្ធិ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់ជា ដេរីវេទីវ ប្រសិនបើលក្ខណៈសេដ្ឋកិច្ច និងហានិភ័យនៃដេរីវេទីវនេះមិនពាក់ព័ន្ធជិតស្និទ្ធទៅនឹងលក្ខណៈ សេដ្ឋកិច្ច និងហានិភ័យនៃកិច្ចសន្យាកម្មសិទ្ធិ ឧបករណ៍ដោយឡែកដែលមានលក្ខខណ្ឌដូចគ្នាទៅនឹងដេរីវេទីវ នេះ អាចចាត់ទុកជាដេរីវេទីវ ហើយដេរីវេទីវកូនកាត់នេះមិនត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃទីផ្សារជាចំណេញ ឬខាត ឡើយ។

ក. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានបែងចែកជាបួនថ្នាក់បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូងសម្រាប់ការ វាស់វែងបន្តបន្ទាប់ដូចខាងក្រោម៖

(ក.១). ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃទីផ្សារ ក្នុងចំណេញ ឬខាត

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃទីផ្សារ ក្នុងចំណេញ ឬខាតរួមមាន ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុដែលទុកសម្រាប់ធ្វើពាណិជ្ជកម្ម (ឧទាហរណ៍៖ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលទិញ សម្រាប់គោលបំណងលក់វិញក្នុងរយៈពេលខ្លី) ដេរីវេទីវ (ទាំង មិនពាក់ព័ន្ធ និងបានបង្កប់) និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ក្នុងការបែងចែកនេះ អាស្រ័យលើការទទួល ស្គាល់ដំបូង។

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានបែងចែកជាតម្លៃ ទីផ្សារក្នុងចំណេញ ឬខាត ត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃទីផ្សារ។ ចំណេញ ឬខាតដែលបានមក ពីការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃទីផ្សារត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។ ចំណេញ ឬខាតសុទ្ធ លើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបែងចែកជាតម្លៃទីផ្សារតាមរយៈការ ចំណេញ ឬខាត មិនរាប់បញ្ចូលចំណេញ ឬខាតលើអត្រាប្តូរប្រាក់បរទេស ការប្រាក់ និង ចំណូលភាគលាភទេ។ ចំណូលទាំងនេះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដាច់ពីគ្នានៅក្នុង របាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតជាសមាសភាគនៃចំណូលផ្សេងៗ ឬក៏ហាតប្រតិបត្តិការ ផ្សេងៗ។

ប៉ុន្តែដេរីវេទីវដែលទាក់ទងនឹង ហើយជាចំខាតធ្វើការទូទាត់ ដោយបញ្ជូន ឧបករណ៍មូលធនដែលមិនបានស្រង់ ដែលគ្មានតម្លៃទីផ្សារដែលបានស្រង់ក្នុងទីផ្សារសកម្ម ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាថ្លៃដើម។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៧ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ក. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ(ត)

(ក.២). ការវិនិយោគ ដែលរក្សាទុកដល់កាលកំណត់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបែងចែកជា ការវិនិយោគ ដែលរក្សាទុកដល់កាលកំណត់រួមមាន ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនដេរីវេទីវ ដែលការបង់ប្រាក់មានលក្ខណៈចេរ ឬអាចកំណត់បាន និងកាលកំណត់ជាក់លាក់ដែលក្រុមហ៊ុនមានបំណងវិជ្ជមាន និងលទ្ធភាពដើម្បីរក្សាទុករហូតដល់ថ្ងៃកំណត់។

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានចាត់ថ្នាក់ជាការវិនិយោគ ដែលរក្សាទុកដល់កាលកំណត់ ត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដែលបានរំលស់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រគណនាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ចំណេញ ឬខាតលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុចាត់ថ្នាក់ជាការវិនិយោគ ដែលរក្សាទុកដល់កាលកំណត់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផល នៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះ ត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ ឬមានឱនភាព និងតាមរយៈវិធីសាស្ត្ររំលស់។

(ក.៣). កម្ចី និងប្រាក់ត្រូវទទួល

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលចាត់ជាកម្ចី និងប្រាក់ត្រូវទទួល រួមមានទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនដេរីវេទីវ ដែលមានសំណងចេរ ឬអាចកំណត់បាន ហើយមិនត្រូវបានបោះផ្សាយនៅក្នុងទីផ្សារសកម្ម។

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាកម្ចី និងប្រាក់ត្រូវទទួល ត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដែលបានរំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រគណនាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ចំណេញ ឬខាតលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុចាត់ថ្នាក់ជាកម្ចី និងប្រាក់ត្រូវទទួល ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះ ត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ ឬមានឱនភាព និងតាមរយៈវិធីសាស្ត្ររំលស់។

(ក.៤). ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសម្រាប់លក់

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលចាត់ជាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ សម្រាប់លក់ រួមមានទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនដេរីវេទីវ ដែលចាត់ជាសម្រាប់លក់ ឬដែលមិនបែងចែកជាកម្ចី និងប្រាក់ត្រូវទទួល ការវិនិយោគ ដែលរក្សាទុកដល់កាលកំណត់ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃទីផ្សារ ក្នុងការចំណេញ ឬខាត។

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុចាត់ជាទុកសម្រាប់លក់ត្រូវបានវាយតម្លៃជាតម្លៃទីផ្សារ។ ចំណេញ ឬខាតដែលបានមកពីការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃទីផ្សារត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលផ្សេងៗ លើកលែងតែឱនភាព និងចំណេញ ឬខាតអត្រាការប្រាក់បរទេស រហូតដល់ទ្រព្យសកម្មត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ នៅពេលដែលចំណេញ ឬខាតបង្កដល់ដំបូងទទួលស្គាល់ជាចំណូលផ្សេងៗ ហើយត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។ ប៉ុន្តែអត្រាការប្រាក់ដែលទូទាត់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រគណនាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត ដែលស្របពេលគ្នានេះ ភាគលាភលើ ឧបករណ៍មូលធនផ្ទាល់សម្រាប់លក់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនៅពេលដែលសិទ្ធិក្នុងការទទួលការទូទាត់ត្រូវបានបង្កើតឡើង។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៧ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ក. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

សាច់ប្រាក់ ឬសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមាន សាច់ប្រាក់ និងសមតុល្យធនាគារ ឥណទាន វិបារូប័រ បញ្ញើ និងការវិនិយោគរយៈពេលខ្លីផ្សេងៗដែលអាច បំបែកជាសាច់ប្រាក់យ៉ាងងាយជាមួយ នឹងអាយុកាលកំណត់តិចជាង ឬស្មើនឹង ៣ ខែ ហើយប្រឈមនឹងហានិភ័យក្នុងការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃតិច។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមួយ ត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសិទ្ធិកិច្ចសន្យាក្នុង ការទទួលនូវលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យសកម្មនោះហួសសុពលភាព។ នៅពេលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ទាំងស្រុងចំនួនខុសគ្នារវាងតម្លៃពិតគណនេយ្យនិងតម្លៃដែលអាចទទួល បាន (ឬក្រុមទាំង ទ្រព្យសកម្មទទួលបានថ្មី ដកបំណុលឧបមាប្រសិនបើមាន) ហើយចំណេញ ឬខាត បង្ក (ប្រសិនបើមាន) ដែលត្រូវបាន ទទួលស្គាល់ផ្ទាល់នៅក្នុងចំណូលផ្សេងៗ គួរតែទទួលស្គាល់នៅ ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

វិធីសាស្ត្រការទិញ ឬលក់ជាធម្មតាគឺ ការទិញ ឬលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្រោមកិច្ចសន្យា ដែលលក្ខខណ្ឌតម្រូវអោយមានការផ្ទេរទ្រព្យសកម្មក្នុងថេរវេលាកំណត់មួយដែលកំណត់ដោយច្បាប់ ឬលក្ខខណ្ឌទីផ្សារឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ខ. បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចាត់ទុកជា បំណុល ឬមូលធន យោងទៅតាមលក្ខណៈនៃ កិច្ចសន្យា។ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបែងចែកតាមប្រភេទដូចខាងក្រោម បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ ដំបូង ក្នុងគោលបំណងកំណត់តម្លៃបន្ទាប់៖

(ខ.១) បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃទីផ្សារជាចំណេញ ឬខាត

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃទីផ្សារ ជាចំណេញ ឬខាត រួមមានបំណុលហិរញ្ញវត្ថុទុក សម្រាប់ធ្វើពាណិជ្ជកម្ម ដេរីវេទីវ (ទាំង មិនពាក់ព័ន្ធ និងបានបង្កប់) និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ដែលចាត់តាំងចូលទៅក្នុងការចាត់ថ្នាក់នេះ ដោយផ្អែកទៅលើការទទួលស្គាល់ដំបូង។

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង បំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាមតម្លៃទីផ្សារ តាមរយៈការចំណេញ ឬខាតត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃទីផ្សារ។ ចំណេញ ឬខាតដែលកើត ចេញពីការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃទីផ្សារនៃ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានបែងចែកចាត់ថ្នាក់តាមតម្លៃ ទីផ្សារ ជាចំណេញ ឬខាត ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។ ចំណេញ ឬខាតសុទ្ធ លើបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបែងចែកជាតម្លៃទីផ្សារជាចំណេញ ឬខាត មិនរាប់បញ្ចូលចំណេញ ឬខាតលើអត្រាប្តូរប្រាក់បរទេស ការប្រាក់ និងចំណូលភាគ លាភទេ។ ចំណូលទាំងនេះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណេញនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតជាសមាសភាគនៃចំណូលផ្សេងៗ ឬកំហាតប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៧ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ខ. បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

(ខ.២) បំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលចាត់ជាបំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ រួមមានបំណុលហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនជាដេរីវេទីវ ដែលមិនមែនរក្សាទុកសម្រាប់ការជួញដូរ ឬចាត់ជាបំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមតម្លៃទីផ្សារជាចំណេញ ឬខាត កាលទទួលស្គាល់ដំបូង។

បន្ទាប់ពីការទទួលស្គាល់ដំបូង បំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមដែលបានរំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រគណនាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ ចំណេញ ឬខាតពីបំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗត្រូវបាន កត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនៅពេលបំណុលហិរញ្ញវត្ថុនោះត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ និងដោយប្រើវិធីសាស្ត្រ រំលស់។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានឈប់ទទួលស្គាល់ នៅពេលដែលបំណុលត្រូវបានសង ឧទាហរណ៍៖ នៅពេលដែលកាតព្វកិច្ចដែលចែងក្នុងកិច្ចសន្យាត្រូវបានចប់ លុបចោល ឬផុតកំណត់។ ការដោះដូរវាងឥណទាយិក និងឥណទាយក នូវឧបករណ៍បំណុលដែលមានលក្ខខណ្ឌផ្សេងគ្នាជាសារវន្ត ត្រូវចាត់ទុកជាសំណងនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដើម ហើយបំណុលហិរញ្ញវត្ថុថ្មីត្រូវបានទទួលស្គាល់។ ដូចគ្នាផងដែរ ការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តនូវលក្ខខណ្ឌនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដើមចាត់ទុកជាសំណងនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដើម ហើយបំណុលហិរញ្ញវត្ថុថ្មី ត្រូវបានទទួលស្គាល់។

ភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃពិតគណនេយ្យនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបានសង ឬផ្ទេរទៅ ភាគីផ្សេងមួយទៀត និងតម្លៃតបស្នងរួមទាំងទ្រព្យសកម្មមិនមែនជាសាច់ប្រាក់ដែលបានផ្ទេរ ឬបំណុលដែលបានកំណត់ ត្រូវទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

កិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាកិច្ចសន្យាដែលតម្រូវអោយអ្នកចេញកិច្ចសន្យាធ្វើការបង់សំណងអោយទៅម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ រាល់ការខាតបង់ដែលកើតមានឡើងដោយសារឥណទាយិកណាមួយមិនអាចធ្វើការបង់ទៅតាមពេលកំណត់ អនុលោមតាមលក្ខខណ្ឌនៃឧបករណ៍បំណុលដើម ឬលក្ខខណ្ឌនៃបំណុលដែលបានកែប្រែ។

គ. មូលធន

ឧបករណ៍មូលធនគឺ ជាកិច្ចសន្យាទាំងឡាយដែលបង្ហាញអោយឃើញនូវតម្លៃសំណល់នៃទ្រព្យសកម្ម ក្រោយពីដកនូវរាល់បំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ភាគហ៊ុនធម្មតាត្រូវបានចាត់ចូលជាឧបករណ៍មូលធន។

ភាគហ៊ុនធម្មតាត្រូវបានកត់ត្រាតាមតម្លៃចារឹក ហើយបុព្វលាភដែលទទួលបានលើសពីតម្លៃចារឹក ប្រសិនបើមាន ត្រូវទទួលស្គាល់ជាបុព្វលាភភាគហ៊ុន។ ទាំងភាគហ៊ុន ធម្មតា និងបុព្វលាភភាគហ៊ុន ត្រូវបានចាត់ចូលជាមូលធន។ ចំណាយនៃប្រតិបត្តិការត្រូវទទួលស្គាល់ជាតំហាយពីមូលធន ដករាល់អត្ថប្រយោជន៍ដែលបានអំពីពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលពាក់ព័ន្ធ។ មិនដូច្នោះទេ ត្រូវកត់ចូលក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

ភាគលាភប្រកាសមុនដំណាច់ឆ្នាំទៅអោយភាគហ៊ុនិក ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងមូលធនក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលបានប្រកាស។ ភាគលាភចុងក្រោយ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលមានការអនុម័តពីភាគហ៊ុនិក។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៨ ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រុមហ៊ុនធ្វើការវាយតម្លៃ ថា តើមានភស្តុតាងជាយថាវត្ថុដែលអាចធ្វើអោយមានឱនភាព នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៅចុងការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗ។

ក. កម្ចី និងគណនីត្រូវទទួល

ក្រុមហ៊ុនពិចារណាទៅលើកត្តាទាំងឡាយ ដូចជាការវិនិយោគនៃភាពក្ស័យទុន ឧបសគ្គហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗនៃគណនីត្រូវទទួល រួមទាំងភាពគ្មានលទ្ធភាពសងបំណុល ឬ ក៏ ការពន្យារពេលសងបំណុលរយៈពេលយូរដើម្បីកំណត់ថា តើ កត្តាទាំងនោះជាភស្តុតាងដែលបញ្ជាក់ថាមានឱនភាពលើកម្ចី និងគណនីត្រូវទទួលបានកើតឡើង។ ភស្តុតាងផ្សេងទៀត រួមមានអត្រាការប្រមូលកម្ចី និងគណនីត្រូវទទួលដែលមានពីមុន និងការពិនិត្យលើការ ប្រែប្រួលស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចតំបន់ និងជាតិដែលទាក់ទងដោយផ្ទាល់ទៅនឹងអត្រាគ្មាន លទ្ធភាពសងបំណុលដែលមានពីមុន។

បើមានភស្តុតាងបែបនេះកើតឡើង តម្លៃនៃការខាតបង់ត្រូវបានគណនាដោយកំណត់តម្លៃខុសគ្នារវាងតម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃ លំហូរសាច់ប្រាក់នាអនាគតដែលបានធ្វើអប្បបរមា តាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដើមនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះ។ ការខាតបង់ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃកម្ចី និងគណនីត្រូវទទួលត្រូវកាត់បន្ថយដោយប្រើបាស់គណនីសំវិធានធន។

នៅការិយបរិច្ឆេទបន្ទាប់ ប្រសិនបើតម្លៃខាតបង់ពីឱនភាពថយចុះ ហើយទាក់ទងទៅនឹងព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយ ដែលកើតឡើងក្រោយការខាតបង់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ការខាតបង់ដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុន ត្រូវបានកត់ត្រាឡើងវិញត្រឹមពេលតម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្ម មិនលើសពីតម្លៃដែលបានរំលស់នៅថ្ងៃដែលកត់ត្រាឡើងវិញ។ ចំនួនដែលបានកត់ត្រាឡើងវិញ ត្រូវទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

៤.៩. ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ

ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញរួមមាន ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធទាំងអស់។ ចំណាយលើពន្ធនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញឬខាត និង ចំណូលផ្សេងៗរួមមាន ពន្ធក្នុងគ្រា និង ពន្ធពន្យា។

ក. ពន្ធក្នុងគ្រា

ចំណាយពន្ធក្នុងគ្រា ត្រូវបានកំណត់ដោយអនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីសារពើពន្ធក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ដែលរួមបញ្ចូលទាំងមូលដ្ឋានពន្ធយោងតាមប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ ។

ខ. ពន្ធពន្យា

ពន្ធពន្យា ត្រូវបានទទួលស្គាល់ទាំងស្រុងដោយប្រើវិធានបំណុលលើភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នដែលកើតឡើងពីភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្ម ឬ បំណុលនៅក្នុងតារាងតុល្យការ និងមូលដ្ឋានពន្ធរបស់វា។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.៩. ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ (ត)

ខ. ពន្ធពន្យា (ត)

ពន្ធពន្យា ត្រូវទទួលស្គាល់សម្រាប់រាល់ភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នទាំងអស់ លើកលែងតែ ពន្ធពន្យាដែលកើតចេញពីការទទួលស្គាល់បឋមនូវទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុលក្នុងប្រតិបត្តិការ ដែលមិន មែនជាការទិញបង្រួមអាជីវកម្ម ហើយនៅពេលដែលប្រតិបត្តិការនោះកើតឡើង មិនមាន ផលប៉ះពាល់ណាមួយកើតឡើងចំពោះប្រាក់ចំណេញតាមវិធីសាស្ត្រគណនេយ្យ ឬប្រាក់ចំណេញ តាមវិធីសាស្ត្រពន្ធដារឡើយ។

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យា ត្រូវបានទទួលស្គាល់តែនៅពេលដែលមានប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធអាច កើតមានឡើងដើម្បីទូទាត់ជាមួយនឹងចំនួនខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្ន។ តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យ សកម្មពន្ធពន្យា ត្រូវពិនិត្យឡើងវិញនៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃតារាងតុល្យការនីមួយៗ។

តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យាត្រូវបានកាត់បន្ថយ នៅពេលដែលដឹងថាប្រាក់ ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគតមិនមានគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីប្រើប្រាស់មួយផ្នែក ឬទាំងស្រុងនៃទ្រព្យ សកម្មពន្ធពន្យា។ ការកាត់បន្ថយបែបនេះត្រូវបានកត់ត្រាឡើងវិញនៅពេលដែល ប្រាក់ចំណេញ ជាប់ពន្ធអាចនឹងមានគ្រប់គ្រាន់។

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យា និងបំណុលពន្ធពន្យាអាចកាត់កងគ្នាបាននៅពេលដែលមានសិទ្ធិ ស្របច្បាប់ដើម្បីធ្វើការទូទាត់ពន្ធក្នុងគ្រាត្រូវទទួល ទៅនឹងពន្ធក្នុងគ្រាត្រូវសង ហើយនៅពេលដែល ចំណូលពន្ធពន្យាទាក់ទងទៅនឹងអាជ្ញាធរពន្ធដារដូចគ្នាលើ៖

- (ខ.១) គ្រឹះស្ថានជាប់ពន្ធដូចគ្នា ឬ
- (ខ.២) គ្រឹះស្ថានជាប់ពន្ធផ្សេងគ្នា ដែលមានបំណងនឹងទូទាត់ពន្ធក្នុងគ្រាត្រូវបង់ និងត្រូវទទួល សរុប ឬទទួលស្គាល់ពន្ធត្រូវទទួល ហើយទូទាត់ពន្ធត្រូវបង់បន្តបន្ទាប់គ្នានៅក្នុង ការិយបរិច្ឆេទនីមួយៗនាពេលអនាគត ដែលពន្ធពន្យាត្រូវបង់ និងត្រូវទទួលរំពឹងថានឹងធ្វើ ការទូទាត់ ឬទទួលបានមកវិញ។

ពន្ធពន្យានឹងត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណូល ឬចំណាយ ហើយកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញឬ ខាត លើកលែងតែក្នុងករណីពន្ធនោះទទួលស្គាល់ដោយផ្ទាល់ជាចំណាយ ឬចំណូលនៅក្នុងដើមទុននៅក្នុង ការិយបរិច្ឆេទដូចគ្នា ឬខុសគ្នាក្នុងស្ថានភាពបែបនេះ ពន្ធពន្យា នឹងត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្ទាល់នៅ ក្នុងដើមទុន។

ពន្ធពន្យាទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលត្រូវបានគណនាតាមអត្រាពន្ធដែលរំពឹងទុកថានឹងប្រើប្រាស់នៅ ក្នុងគ្រា នៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងបំណុលត្រូវបានសងផ្អែកទៅលើអត្រា និង បទប្បញ្ញត្តិពន្ធដែលបានចូលជាធរមាននៅថ្ងៃចុងការិយបរិច្ឆេទរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.១០ សវិធានធន

សវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលមានបំណុលនាពេលបច្ចុប្បន្នតាមផ្លូវច្បាប់ ឬ ប្រយោលជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍អតីតកាល ហើយនៅពេលដែលទំនងថាមានលំហូរចេញនូវធនធានតំណាងអោយផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចដែលតម្រូវអោយ ដើម្បីទូទាត់នៅបំណុលនោះ និងការប៉ាន់ស្មានអាចធ្វើទៅបានគួរអោយជឿជាក់ទៅលើចំនួនទឹកប្រាក់នៃបំណុលនោះ។

នៅពេលដែលផលប៉ះពាល់នៃតម្លៃប្រាក់គិតតាមពេលវេលាមានលក្ខណៈជាសារវ័ន្ត ចំនួននៃសវិធានធនត្រូវធ្វើអប្បហារមកតម្លៃបច្ចុប្បន្នតាមអត្រាមុនគិតពន្ធ ដែលអត្រានេះឆ្លុះបញ្ចាំងពីការវាយតម្លៃតាមទីផ្សារបច្ចុប្បន្ននៃតម្លៃប្រាក់គិតតាមពេលវេលា និងហានិភ័យជាក់លាក់ពាក់ព័ន្ធនឹងបំណុលនោះ។

សវិធានធនត្រូវបានធ្វើការត្រួតពិនិត្យឡើងវិញ នៅរៀងរាល់ចុងការិយបរិច្ឆេទនៃតារាងតុល្យការ និងកែតម្រូវដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប៉ាន់ស្មានបច្ចុប្បន្នដែលត្រឹមត្រូវបំផុត។ សវិធានធននឹងត្រូវធ្វើការកត់ត្រាលប់មកវិញ ប្រសិនបើលំហូរចេញនៃធនធានដែលតំណាងអោយផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចដែលតម្រូវដើម្បីទូទាត់នូវបំណុលនោះមិនអាចកើតមានឡើងបន្តទៀត។

៤.១១ ការទទួលស្គាល់ចំណូល

ចំណូលត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃទីផ្សារនៃតម្លៃកម្មស្នូលដែលបានទទួល ឬតម្លៃដែលនឹងត្រូវទទួល។

ចំណូលត្រូវបានទទួលស្គាល់ តែនៅពេលដែលវាទំនងថាអត្ថប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចដែលទាក់ទងនឹងប្រតិបត្តិការនឹងហូរចូលមកក្នុងក្រុមហ៊ុន ហើយចំណូល និងថ្លៃដើមដែលបានកើតឡើង ឬនឹងកើតឡើងទាក់ទងទៅនឹងប្រតិបត្តិការនោះ អាចត្រូវបានវាស់វែងគួរអោយទុកចិត្តបាន និងលក្ខខណ្ឌការទទួលស្គាល់ចំណូលជាក់លាក់សម្រាប់សកម្មភាពនីមួយៗរបស់ក្រុមហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

(ក) ការលក់ទំនិញ

ចំណូលពីការលក់ទំនិញ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលហានិភ័យជាសារវ័ន្ត និងភាពជាម្ចាស់កម្មសិទ្ធិលើទំនិញបានផ្ទេរទៅអោយអ្នកទិញ ហើយនៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមិនបន្តពាក់ព័ន្ធនឹងទំនិញកម្មសិទ្ធិ ហើយក៏មិនធ្វើការគ្រប់គ្រងទៅលើទំនិញដែលបានលក់នោះ ទៀត ដែលបង្ហាញថាទំនិញត្រូវបានផ្ទេរ និងទទួលដោយអតិថិជន។

(ខ) ការផ្តល់សេវាកម្ម

ចំណូលពីសេវាកម្មត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសេវាកម្មនោះត្រូវបានធ្វើឡើង។
ចំណូលពីសេវាកម្ម កាត់ ដេរ និងវេចខ្ចប់ ("CMP") ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលសេវាកម្មនោះបានបញ្ចប់ ហើយទំនិញត្រូវបានផ្ទេរ និងទទួលដោយអតិថិជន ។

(គ) ចំណូលការប្រាក់

ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ ឬកត់ត្រាទុកមុន ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រគណនាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.១២ អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត

(ក) អត្ថប្រយោជន៍និយោជិតរយៈពេលខ្លី

ប្រាក់ឈ្នួល ប្រាក់បៀវត្សន៍ វិភាគទានសន្តិសុខសង្គម ថ្លៃសម្រាកប្រចាំឆ្នាំ ទទួលកម្រៃ ថ្លៃសម្រាកឈឺទទួលកម្រៃ បុព្វលាភ និងអត្ថប្រយោជន៍មិនជាសាច់ប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ពេលដែល និយោជិតបានផ្តល់សេវាកម្មទៅអោយក្រុមហ៊ុន។

អវត្តមានដែលទទួលសំណងបង្ករយៈពេលខ្លី ដូចជាថ្លៃសម្រាកប្រចាំឆ្នាំទទួលកម្រៃ ត្រូវទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅពេលដែលនិយោជិតផ្តល់សេវាកម្មដែលបង្កើនសិទ្ធិក្នុងការទទួលបាននូវចំនួនថ្លៃអវត្តមានទទួលកម្រៃនាពេលអនាគត។ ចំនួនថ្លៃអវត្តមានទទួលកម្រៃរយៈពេលខ្លីមិនបង្កដូចជា ថ្លៃសំរាកឈឺត្រូវទទួលស្គាល់នៅពេលដែលការអវត្តមាននោះកើតឡើង។

បុព្វលាភ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយនៅពេលដែលមានកាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្នជាផ្លូវច្បាប់ ឬជាប្រយោលដើម្បីធ្វើការទូទាត់ចំណាយបែបនេះជាលទ្ធផលនៃព្រឹត្តិការណ៍អតីតកាល ហើយការប៉ាន់ស្មានគួរអោយជឿជាក់មួយត្រូវបានធ្វើឡើងលើចំនួននៃកាតព្វកិច្ចនោះ។

(ខ) អត្ថប្រយោជន៍ពីការបញ្ឈប់ការងារ

អត្ថប្រយោជន៍ពីការបញ្ឈប់ការងារ គឺជាសំណងដែលត្រូវបង់ជូននិយោជិតដោយសារការបញ្ឈប់ពីការងារមុនពេលថ្ងៃចូលនិវត្តន៍ ឬការស្ម័គ្រចិត្តរបស់និយោជិត ដើម្បីទទួលយកអត្ថប្រយោជន៍ទាំងនោះជាថ្នូរនឹង ការបញ្ឈប់ពីការងារដោយការស្ម័គ្រចិត្ត។ អត្ថប្រយោជន៍ទាំងនោះត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាបំណុល និង ចំណាយ នៅពេលដែលក្រុមហ៊ុនមានគម្រោងបញ្ឈប់ការងារនិយោជិតជាផ្លូវការច្បាស់លាស់ដោយមិនមានលក្ខខណ្ឌណាដែលគម្រោងនេះនឹងត្រូវដកចេញ។

ក្នុងករណីការបញ្ឈប់ដោយស្ម័គ្រចិត្តដោយនិយោជិតលើសពីតម្រូវការ អត្ថប្រយោជន៍នេះត្រូវបានគណនាផ្អែកទៅលើ ចំនួននិយោជិតដែលរំពឹងថានឹងទទួលបានការស្នើសុំនេះ។

នៅពេលដែលអត្ថប្រយោជន៍ពីការបញ្ឈប់ការងារហួសការជំពាក់កំណត់ លើសពី ១២ខែបន្ទាប់ពីចុងនៃការិយបរិច្ឆេទ អត្ថប្រយោជន៍នោះត្រូវបានធ្វើអប្បបរមា ទៅជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ន ដោយផ្អែកលើលទ្ធផលទីផ្សារនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ។

៤.១៣ រូបិយប័ណ្ណបរទេស

(ក) រូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ

គណនីទាំងអស់ ដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន ត្រូវបានវាស់វែងដោយប្រើប្រាស់ រូបិយប័ណ្ណនៃបរិយាកាសសេដ្ឋកិច្ចចំបង ដែលក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការ ហៅកាត់ថា ("រូបិយប័ណ្ណគោល")។ រូបិយប័ណ្ណជាតិរបស់ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាគឺ ប្រាក់រៀលខ្មែរ ("រៀល")។ យ៉ាងណាមិញដោយសារក្រុមហ៊ុនធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម និងរក្សានូវកំណត់ត្រាគណនេយ្យចំបងជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ("US\$") ថ្នាក់ដឹកនាំក្រុមហ៊ុនកំណត់យកប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកជារូបិយប័ណ្ណគោល និងរូបិយប័ណ្ណបង្ហាញដោយសារវាឆ្លុះបញ្ចាំងពីសារធាតុសេដ្ឋកិច្ចនៃព្រឹត្តិការណ៍និងកាលៈទេសៈរបស់ក្រុមហ៊ុន។

៤. គោលការណ៍គណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៤.១៣ រូបិយប័ណ្ណបរទេស (ត)

(ខ) សមតុល្យ និងការបកប្រែរូបិយប័ណ្ណបរទេស

ប្រតិបត្តិការជាប្រតិបត្តិការផ្សេងៗទៀត ក្រៅពីរូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុន ហៅកាត់ថា (រូបិយប័ណ្ណបរទេស) ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកដោយប្រើប្រាស់ អត្រាការប្រាក់នៅថ្ងៃប្រតិបត្តិការនោះ។ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលជាប្រតិបត្តិការត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់នៅថ្ងៃតារាងតុល្យការ លើកលែងតែត្រូវបានទ្រទ្រង់ដោយប្រើប្រាស់កិច្ចសន្យាអត្រាប្តូរប្រាក់បរទេស នាពេលអនាគតក្នុងករណីបែបនេះ អត្រាដែលបានកំណត់នៅក្នុងកិច្ចសន្យានេះនឹងត្រូវបានប្រើប្រាស់។ អត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងគ្នាដែលកើតឡើងពីការទូទាត់ និងការកែសម្រួលទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលជាទឹកប្រាក់ជាប្រតិបត្តិការត្រូវបានត្រួតពិនិត្យរាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលកើតឡើង។ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលមិនមែនជាទឹកប្រាក់ដែលកត់ត្រាដំបូងជាប្រតិបត្តិការត្រូវបាន ហើយយោងជាតម្លៃដើមត្រូវបាន ប្រែសម្រួលដោយប្រើអត្រាដើមនៅថ្ងៃទិញ ហើយចំពោះទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលមិនជាសាច់ប្រាក់ដែលយោងជាតម្លៃទីផ្សារត្រូវបានប្រែសម្រួលដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់ ដែលកើតឡើងនៅពេលដែលតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលទាំងនោះត្រូវបានកំណត់ក្នុងគោលបំណងសម្រាប់បង្ហាញ។

៤.១៤ បន្ទុកលើប្រាក់កម្ចី

បន្ទុកប្រាក់កម្ចីដែលទាក់ទងផ្ទាល់នឹងការទិញ ឬសាងសង់ទ្រព្យសកម្មមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ត្រូវបានធ្វើមូលធនកម្ម ជាផ្នែកមួយនៃថ្លៃដើមរបស់ទ្រព្យសកម្ម។ ការធ្វើមូលធនកម្មនេះ បន្តរហូតដល់សកម្មភាពចាំបាច់ផ្សេងៗដើម្បីសាងសង់ ឬរៀបចំទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានបញ្ចប់សព្វគ្រប់សម្រាប់គោលបំណងប្រើប្រាស់ ឬលក់។ រាល់ការចំណាយបន្ទាប់នេះ ត្រូវបានគិតបញ្ចូលទៅក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផល។ ទ្រព្យសកម្មមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ គឺជាទ្រព្យសកម្មមួយដែលត្រូវការរយៈពេលវែងមួយដើម្បីធ្វើអោយរួចរាល់ សម្រាប់គោលបំណងប្រើប្រាស់ ឬលក់។ មូលធនកម្មនៃ បន្ទុកលើប្រាក់កម្ចី ត្រូវបានពន្យា នៅពេលដែលមានការផ្អាកការសាងសង់ទ្រព្យសកម្មនោះ។

តម្លៃនៃបន្ទុកលើប្រាក់កម្ចីដែលអាចធ្វើមូលធនកម្មបាន គឺជាបន្ទុកប្រាក់កម្ចីជាក់ស្តែងដែលបានកើតឡើងទៅលើកម្ចីនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដកចំណូលវិនិយោគដែលបានមកពីការវិនិយោគនៃកម្ចីបណ្តោះអាសន្ន។

បន្ទុកលើប្រាក់កម្ចី ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញឬខាត នៅការិយបរិច្ឆេទដែលប្រតិបត្តិការនោះកើតឡើង។

**៥. ការអនុវត្តនូវស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា
(“ស.រ.ហ.អ.ក”) ថ្មី**

៥.១ ការអនុវត្តនូវ ស.រ.ហ.អ.ក ថ្មី ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ

ក្រុមហ៊ុនបានអនុវត្តនូវស្តង់ដារគណនេយ្យ វិសោធនកម្ម និងការបកប្រែក្នុងការិយបរិច្ឆេទ ដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃចូលជាធរមាន
វិសោធនកម្មលើ ស.រ.ហ.អ.ក ១០ ស.រ.ហ.អ.ក ១២ ស.គ.អ.ក ២៧ <i>សហគ្រាស វិនិយោគ</i>	១ មករា ២០១៤
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ៣២ <i>ការកាត់កង ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</i>	១ មករា ២០១៤
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ៣៦ <i>ការលាតត្រដាងទឹកប្រាក់ដែលអាចស្រង់មកវិញ សម្រាប់ ទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ</i>	១ មករា ២០១៤
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ៣៩ <i>សវនកម្មនៃ ដេរីវេទីវ និងការបន្តគណនេយ្យបង្ការ លើហានិភ័យ</i>	១ មករា ២០១៤
គ.ប.រ.ហ.អ.ក ២១ <i>ការកំណត់ពន្ធ</i>	១ មករា ២០១៤

ពុំមានការប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើការអនុវត្តនៃវិសោធនកម្ម និងបំណកស្រាយផ្សេងៗក្នុងកំឡុង
ការិយបរិច្ឆេទនៃត្រីមាសនេះទេ។

៥. ការអនុវត្តនូវស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា
(“ស.វ.ហ.អ.ក”) ថ្មី (ត)

៥.២ ស.វ.ហ.អ.ក ថ្មីដែលបានចេញផ្សាយ ប៉ុន្តែនឹងចូលជាធរមានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទចាប់ពី ឬបន្ទាប់ពី ថ្ងៃទី១ ខែ មករា ឆ្នាំ២០១៥

ខាងក្រោមនេះគឺជាស្តង់ដារ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយ ដែលបានចេញផ្សាយរួច ប៉ុន្តែក្រុមហ៊ុនពុំ ទាន់បានអនុវត្ត៖

ថ្ងៃចូលជាធរមាន

វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ១៩ ការកំណត់អត្ថប្រយោជន៍នៃផែនការ៖ វិភាគទានរបស់បុគ្គលិក	១ កក្កដា ២០១៤
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ការពង្រឹងប្រចាំឆ្នាំ (ឧប្ប២០១០ ដល់ ២០១២)	១ កក្កដា ២០១៤
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ការពង្រឹងប្រចាំឆ្នាំ (ឧប្ប២០១១ ដល់ ២០១៣)	១ កក្កដា ២០១៤
ស.វ.ហ.អ.ក ១៤បទប្បញ្ញត្តិគណនីពន្យារ	១ មករា ២០១៦
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ១០ និង ស.គ.អ.ក ២៨ ការលក់ ឬការចែកចាយនៃទ្រព្យ រវាងសហគ្រិន និងញាតិសម្ព័ន្ធ និង ក្រុមហ៊ុនរួមទុន	១ មករា ២០១៦
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ១៦ និង ស.គ.អ.ក ៣៨ ចំណាត់ថ្នាក់នៃវិធីសាស្ត្រដែលអាច ទទួលយកបាននៃការរំលស់ទ្រព្យសកម្មរូបិ៍ និង អរូបិ៍	១ មករា ២០១៦
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ១១ គណនេយ្យសម្រាប់ការទិញនូវអត្រាការប្រាក់នៅក្នុង ប្រតិបត្តិការជារួម	១ មករា ២០១៦
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ១៦ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ និង ស.គ.អ.ក ៤១ កសិកម្ម	១ មករា ២០១៦
វិសោធនកម្មលើ ស.គ.អ.ក ២៧ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយឡែក	១ មករា ២០១៦
វិសោធនកម្មលើ ស.វ.ហ.អ.ក ការពង្រឹងប្រចាំឆ្នាំ (ឧប្ប២០១២ ដល់ ២០១៤)	១ មករា ២០១៦
ស.វ.ហ.អ.ក ១៥ ចំណូលពីកិច្ចសន្យាជាមួយអតិថិជន	១ មករា ២០១៧
ស.វ.ហ.អ.ក ៩ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ - ចំណាត់ថ្នាក់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ	១ មករា ២០១៤

ក្រុមហ៊ុនកំពុងវិភាគលើផលប៉ះពាល់ក្នុងការអនុវត្តស្តង់ដារគណនេយ្យ វិសោធនកម្ម និងការ បកស្រាយ ដោយហេតុថាផលប៉ះពាល់ទាំងនេះអាចប៉ាន់ស្មានបានសម្រាប់តែការិយបរិច្ឆេទនាពេលអនាគត ប៉ុណ្ណោះ។

៦. ការប៉ាន់ស្មាន និង ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ

៦.១ ការផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មាន

ការប៉ាន់ស្មាន ត្រូវបានធ្វើការវាយតម្លៃជាបន្តបន្ទាប់ និងយោងតាមបទពិសោធន៍ ព្រមទាំងកត្តាផ្សេងៗ ទៀតរួមមាន ការរំពឹងទុកអំពីព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគត ដែលត្រូវបានគេជឿជាក់ថាមានភាពសមស្របក្នុង កាលៈទេសៈមួយ។
តាមមតិយោបល់របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តនូវការប៉ាន់ស្មាននៅក្នុងកំឡុង និងចុងការិយបរិច្ឆេទនោះទេ។

៦. ការប៉ាន់ស្មាន និង ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ

៦.២ ការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗដែលធ្វើឡើងក្នុងការអនុវត្តគោលការណ៍គណនេយ្យ

មិនមានការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ ត្រូវបានធ្វើឡើងដោយផ្ទុកដឹកនាំក្នុងដំណើរការនៃការអនុវត្ត គោលការណ៍គណនេយ្យរបស់ក្រុមហ៊ុន ដែលមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តទៅលើចំនួនដែលបានទទួលស្គាល់ នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះឡើយ ក្រៅពីចំនួនទាំងឡាយណាដែលទាក់ទងនឹងការប៉ាន់ស្មានដូច មានខាងក្រោម។

៦.៣ ប្រភពសំខាន់ៗនៃភាពមិនពិតប្រាកដនៃការប៉ាន់ស្មាន

ខាងក្រោមនេះ គឺជាការសន្និដ្ឋានសំខាន់ៗទាក់ទងទៅនឹងពេលអនាគត និងប្រភពសំខាន់ៗដទៃទៀត នៃភាពមិនពិតប្រាកដនៃការប៉ាន់ស្មានក្នុងតារាងតុល្យការ ដែលមានហានិភ័យជាសារវន្ត ដែលបណ្តាល អោយមាននិយ័តកម្មជាសារវន្តទៅលើតម្លៃពិតគណនេយ្យរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងចំណូលនៅក្នុង ការិយបរិច្ឆេទបន្ទាប់។

ក) រំលស់នៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ

ថ្លៃដើមនៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានរំលស់ដោយប្រើប្រាស់ វិធីសាស្ត្រ រំលស់ថយចុះជាលំដាប់ផ្អែកលើអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យទាំងនោះ លើកលែងតែសំណង់អគារ ដែលត្រូវបានរំលស់ដោយប្រើប្រាស់នូវវិធីសាស្ត្ររំលស់ថេរ។ ថ្នាក់ដឹកនាំបានធ្វើការប៉ាន់ស្មាននូវ អាយុកាលប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសកម្មទាំងនេះ ដោយផ្អែកលើបទពិសោធន៍ ការប្រើប្រាស់រំពឹងទុក ការ ខូចខាត និង ភាពហួសសម័យនៃបច្ចេកទេសដែលកើតឡើងពីការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងតម្រូវការទីផ្សារ ឬ សេវាកម្មដែលផ្តល់ដោយទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។ ការផ្លាស់ប្តូរនូវកត្តាទាំងនេះអាចនឹងមាន ផលប៉ះពាល់ដល់អាយុកាលប្រើប្រាស់សេដ្ឋកិច្ច និងតម្លៃកាកសំណល់នៃទ្រព្យសកម្ម។ ដូច្នេះរំលស់ នាពេលអនាគតអាចនឹងត្រូវបានកែប្រែ។

ខ) ការចំណាយលើប្រាក់ពន្ធ

ការវិនិច្ឆ័យសំខាន់ៗ ត្រូវបានរួមបញ្ចូលក្នុងការកំណត់នូវសំវិធានធនពន្ធរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ក្រុមហ៊ុននឹងទទួលស្គាល់ចំណូលសម្រាប់រាល់ចំណាយលើពន្ធដែលរំពឹងទុកផ្អែកទៅលើការប៉ាន់ ស្មានតាមរយៈការបកស្រាយបទប្បញ្ញត្តិពន្ធផ្សេងៗដោយផ្ទុកដឹកនាំ ថាតើពន្ធទាំងនោះត្រូវបង់ឬ ទេ។ នៅពេលដែលលទ្ធផលពន្ធខុសគ្នាពីការប៉ាន់ស្មានដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ពីមុន ភាពខុសគ្នា ទាំងនោះនឹងមានផលប៉ះពាល់ដល់សំវិធានធនពន្ធក្នុង ការិយបរិច្ឆេទដែលការកំណត់នោះត្រូវបាន ធ្វើឡើង។

៦. ការប៉ាន់ស្មាន និង ការវិនិច្ឆ័យគណនេយ្យសំខាន់ៗ (ត)

៦.៣ ប្រភពសំខាន់ៗនៃការវិនិច្ឆ័យនៃការប៉ាន់ស្មាន (ត)

គ) ឱនភាពនៃទឹកប្រាក់ត្រូវទទួល

ក្រុមហ៊ុនធ្វើឱនភាពលើទឹកប្រាក់ត្រូវទទួល ដោយផ្អែកទៅលើ ការវិនិច្ឆ័យលើភាពដែលអាចស្រង់មកវិញបាន របស់ទឹកប្រាក់ដែលត្រូវទទួល។ ឱនភាពត្រូវបានធ្វើឡើង លើទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលនៅពេលដែល ការផ្លាស់ប្តូរ បរិយកាសណាមួយដែលអាចជាកត្តាជំរុញ ធ្វើអោយតម្លៃពិតគណនេយ្យអាចនឹងស្រង់មកវិញមិនបាន។ គណៈគ្រប់គ្រងបានធ្វើការវិភាគស៊ីជម្រៅ លើបំណុលតឹងទារប្រវត្តិការផ្តោតអារម្មណ៍របស់អតិថិជន ភាពគួរអោយជឿជាក់របស់អតិថិជន និងនិទ្ទាការសេដ្ឋកិច្ចបច្ចុប្បន្ន និងការផ្លាស់ប្តូរលក្ខខណ្ឌនៃការបង់ប្រាក់ នៅពេលដែលធ្វើការវិនិច្ឆ័យមួយ ដើម្បីវាយតម្លៃភាពគ្រប់គ្រាន់នៃឱនភាពរបស់ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួល។ នៅពេលដែលមានភាពខុសគ្នារវាងការរំពឹងទុក និងការប៉ាន់ស្មានដំបូង ភាពខុសគ្នានោះ នឹងប៉ះពាល់ដល់តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទឹកប្រាក់ត្រូវទទួល។

ឃ) ការបន្ថយតម្លៃលើសន្និធិហួសកំណត់

ក្រុមហ៊ុនធ្វើការកាត់បន្ថយតម្លៃនៃសន្និធិដែលហួសកំណត់ ដោយផ្អែកទៅលើការវាយតម្លៃលើការប៉ាន់ស្មាននៃតម្លៃលក់សុទ្ធ។ សន្និធិត្រូវបានកាត់បន្ថយតម្លៃនៅពេលដែលមានព្រឹត្តិការណ៍ ឬការផ្លាស់ប្តូរណាមួយដែលបង្ហាញថាតម្លៃពិតគណនេយ្យនឹងមិនអាចទទួលបានមកវិញ។ ថ្នាក់ដឹកនាំបានធ្វើវិភាគលើនិទ្ទាការ និងនិទ្ទាការសេដ្ឋកិច្ចនាពេលបច្ចុប្បន្នយ៉ាងច្បាស់លាស់នៅពេលធ្វើការវិនិច្ឆ័យ ដើម្បីវាយតម្លៃទៅលើភាពគ្រប់គ្រាន់នៃការកាត់បន្ថយតម្លៃលើសន្និធិហួសកំណត់។ នៅពេលដែលការរំពឹងទុកខុសពីតម្លៃប៉ាន់ស្មានដើមភាពខុសគ្នានោះនឹងប៉ះពាល់ដល់តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃសន្និធិនោះ។

ង) ទ្រព្យសកម្មពន្ធនាគារ

ទ្រព្យសកម្មពន្ធនាគារ ត្រូវបានទទួលស្គាល់សម្រាប់រាល់ កំហុសពន្ធមិនបានប្រើប្រាស់ និងការធ្វើសំវិធានធនលើមូលធនដែលមិនបានស្រូបយក នៅពេលដែលប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធទំនងជាមាន ដើម្បីឆ្លើយតបនឹង ការខាតបង់ និងសំវិធានមូលធន អាចនឹងត្រូវបានប្រើប្រាស់។ ការវិនិច្ឆ័យជាសារវន្តរបស់គណៈគ្រប់គ្រង គឺតម្រូវអោយមាន ដើម្បីកំណត់ចំនួននៃទ្រព្យសកម្មពន្ធនាគារ ដែលអាចទទួលស្គាល់ ដោយផ្អែកលើពេលវេលា និងប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធនាពេលអនាគត ជាមួយនឹងយុទ្ធសាស្ត្រផែនការពន្ធដារនាពេលអនាគត។

៧. ទ្រព្យសម្បត្តិ ទោធនប្រភេទ និងបរិក្ខារ

គំរូលក្ខណសម្បត្តិ	ដើរតម្លៃ រយៈពេលវែង ដុល្លារអាមេរិក	សំណង់អាការ ដុល្លារអាមេរិក	ការសាងសង់ កំពុងដំណើរការ ដុល្លារអាមេរិក	រោងចក្រ និងគ្រឿងយន្ត ដុល្លារអាមេរិក	យានយន្ត ដុល្លារអាមេរិក	បរិក្ខារ និងកុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣ ការទិញបន្ថែម ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	៣.៨៨០.០០០ - -	២.៦៦២.៦១០ ៤២.៦៦៨ -	- - ៣.០២២.៧២៧	២.២២៩.២៧៦ ២៨៨.៣២១ ២.៥១៧.៥៩៧ ៥២២.៦៣៦ -	២៨.៤០៩ - ៣៩.៧០០ -	៤១៨.១០៩ ៥៩.១១៨ - -	៩.២១៨.៤០៤ ៣៩០.១០៧ -
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣ ការទិញបន្ថែម ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	៣.៨៨០.០០០ - -	២.៧០៥.២៧៨ - (២៩៤.២០៦)	៣.០៤០.២៣៣ - -	៣.០៤០.២៣៣ - -	៦៨.១០៩ - -	៤៦២.៤២៨ - -	៩.៦០៨.៥១១ ៣.៦៧០.២៦៤ (២៩៤.២០៦)
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៤ (គិតជាពាន់រៀល) រំលស់បង្កើ	១៥.៨១១.០០០	៩.៨២៥.១១៨	១២.៣១៧.៦១៣	១២.៣៨៨.៩៤៩	២៧៧.៥៤៤	២.២៩១.៨៩៤	៥២.៩១២.១១៨
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣ រំលស់បង្កើ	៣៨.៨០០	១.១៥០.២៥៨	-	១.២៦៩.២២០	១៩.១០៨	៣០៤.២៤៣	២.៧៨១.៦២៩
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣ រំលស់បង្កើ	៣៨.៨០០	២៣២.១៤៥	-	២៥៦.៧៣៣	២.៣២៥	៥៣.២៧២	៥៨៣.៣១៥
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣ រំលស់បង្កើ	៧៧.៦០០	១.៣៨២.៤៤៣	-	១.៥២៥.៩៥៣	២១.៤៣៣	៣៥៧.៥១៥	៣.៣៦៤.៩៤៤
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣ រំលស់បង្កើ	៣៨.៨០០	២២៤.៨៣០	-	៣១៦.៤៣៧	១.៧៤៤	៦៤.២៦៨	៦៤៦.០៧៩
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៤	-	(១៤០.៥៥៧)	-	-	-	-	(១៤០.៥៥៧)
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៤	១១៦.៤០០	១.៤៦៦.៧១៦	-	១.៨៤២.៣៩០	២៣.១៧៧	៤២១.៧៨៣	៣.៤៧០.៤៦៦
(គិតជាពាន់រៀល) តម្លៃកំណត់	៤៧៤.៣៣០	៥.៩៧៦.៨៦៧	-	៧.៥០៧.៧៣៩	៩៤.៤៤៦	១.៧១៨.៧៦៦	១៤.៧២២.១៤៨
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣	៣.៧៦៣.៦០០	៩៤៤.៣៤៦	៣.០២២.៧២៧	១.១៩៧.៨៤៣	៤៤.៩៣២	១៤០.៦៤៥	៩.១១៤.១០៣
(គិតជាពាន់រៀល)	១៥.៣៣៦.៦៧០	៣.៨៤៨.២៥១	១២.៣១៧.៦១៣	៤.៨៤១.២១០	១៨៣.០៩៤	៥៧៣.១២៨	៣៧.១៣៩.៩៧០
សមតុល្យរៀបចំ ១ ខែ ឆ្នាំ ២០១៣	៣.៨០២.៤០០	១.៣២២.៤៣៥	-	៩៩១.៦៤៤	៦.៩៧៦	១១៩.៧១២	៦.២៤៣.៥៦៧

៧. ប្រព័ន្ធសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ (ត)

ចំណាយរំលស់ត្រូវបានបែងចែកក្នុងរបាយការណ៍លទ្ធផលដូចខាងក្រោម៖

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ថ្លៃដើម	៥៤០.៥០៨	២.២០២.៥៧០	៤៨៨.១៦០
ចំណាយរដ្ឋបាល	១០៥.៥៧១	៤៣០.២០២	៩៥.១៥៥
	<u>៦៤៦.០៧៩</u>	<u>២.៦៣២.៧៧២</u>	<u>៥៨៣.៣១៥</u>

៨. ប្រព័ន្ធសកម្មអរូបី

	កម្មវិធីកុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក
ថ្លៃដើម	
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣ ឬ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤	<u>៥៥.០០៧</u>
(គិតជាពាន់រៀល)	<u>២២៤.១៥៤</u>
រំលស់បង្គរ	
សមតុល្យថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៣	៣៧.៩៣៣
រំលស់ក្នុងឆ្នាំ	៣.៩៥១
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣	៤១.៨៨៤
រំលស់ក្នុងឆ្នាំ	២.៨៩២
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤	<u>៤៤.៧៧៦</u>
(គិតជាពាន់រៀល)	<u>១៨២.៤៦២</u>
តម្លៃពិគណនេយ្យ	
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤	<u>១០.២៣១</u>
(គិតជាពាន់រៀល)	<u>៤១.៦៩២</u>
សមតុល្យថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣	<u>១៣.១២៣</u>

- ក) កម្មវិធីកុំព្យូទ័រមានដូចជា កម្មវិធីគណនេយ្យ ហើយត្រូវបានធ្វើការរំលស់រយៈពេល ៥ឆ្នាំ ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្ររំលស់ថយចុះជាលំដាប់។
- ខ) រំលស់លើទ្រព្យសកម្មអរូបី ត្រូវបានកត់បញ្ចូលក្នុងថ្លៃដើម ដោយហេតុថា ការប្រើប្រាស់កម្មវិធីកុំព្យូទ័រ ច្រើននៅក្នុងសង្វាក់ផលិតកម្ម។

៩. ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យា

បម្រែបម្រួលនៃទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យាក្នុងកំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា	១២២.៧២២	៥០០.០៩១	៧១.៦៩៥
ទទួលស្គាល់ក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត (កំណត់សម្គាល់លេខ ២៣)	៤៨.៩២០	១៩៩.៣៤៩	៥១.០២៧
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ	១៧១.៦៤២	៦៩៩.៤៤០	១២២.៧២២

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យាកើតឡើងពីភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារក៏ដូចជាទ្រព្យសកម្មអរូបិយ។

១០. សន្និធិ

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ថ្លៃដើម			
វត្ថុធាតុដើម	២.៧៤៥.៥៥២	១១.១៨៨.១២៤	៣.០៤១.៤៨៨
ផលិតផលពាក់កណ្តាលសម្រេច	៣.៣៧៧.៣២៧	១៣.៧៦២.៦០៨	១.៨០៥.៤២៦
ផលិតផលសម្រេច	២.២៧៦.២៥៤	៩.២៧៥.៧៣៥	២.៥០៤.៤៤៨
	៨.៣៤៦.១៣៣	៣៤.២២៦.៤៦៧	៧.៣៥១.៣៦២

នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ សន្និធិរបស់ក្រុមហ៊ុនដែលបានកត់ត្រាជាថ្លៃដើម មានចំនួន ២៧.៤៨៣.៨១៤ ដុល្លារអាមេរិក (២០១៣: ៣០.៥៧៦.២៧២ ដុល្លារអាមេរិក) ។

១១. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
គណនីពាណិជ្ជ			
គណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួលពីក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធ			
QMI Industrial Co., Ltd	៤៦.៩២៥.២២៩	១៩១.២២០.៣០៨	៣៣.៣១៥.៣៦០
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ			
គណនីត្រូវទទួលពីភាគីពាក់ព័ន្ធ			
Success Index Group	៣.៨៧៤	១៥.៧៨៧	៣៨.១២៨
គណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ	-	-	២.៣៧៨
អាករលើតម្លៃបន្ថែម	៦៦៨.៦៦៧	២.៧២៤.៨១៨	១៤២.១៤៩
	<u>៦៧២.៥៤១</u>	<u>២.៧៤០.៦០៥</u>	<u>១៨២.៦៥៥</u>
កម្ចី និងគណនីត្រូវទទួល	<u>៤៧.៥៩៧.៧៧០</u>	<u>១៩៣.៩៦០.៩១៣</u>	<u>៣៣.៤៩៨.០១៥</u>
ចំណាយបង់មុន	<u>៨០.១៣៤</u>	<u>៣២៦.៥៤៦</u>	<u>២២០.៣៩៧</u>
	<u><u>៤៧.៦៧៧.៩០៤</u></u>	<u><u>១៩៤.២៨៧.៤៥៩</u></u>	<u><u>៣៣.៧១៨.៤១២</u></u>

ក. គណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួលគឺជាគណនីមិនមានការប្រាក់ ហើយរយៈកំណត់សងគឺ ៣ខែ (២០១៣: ៣ខែ) ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមតម្លៃវិក័យប័ត្រ ដែលអាចបញ្ជាក់ពីតម្លៃទីផ្សារ នៅពេលដែលទទួលស្គាល់ដំបូង។

ខ. គណនីត្រូវទទួលភាគីពាក់ព័ន្ធគឺមិនមានការធានា និងការប្រាក់ទេ ។ សម្រាប់ចំនួនត្រូវទទួលដែលមិនពាក់ព័ន្ធនឹងពាណិជ្ជកម្ម គឺទាក់ទងនឹង ការធ្វើសេវាកម្ម និងការបង់ប្រាក់ជំនួស ហើយត្រូវសងតាមតម្រូវការជាសាច់ប្រាក់ ឬសាច់ប្រាក់សមមូល។

គ. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ ត្រូវបានកំណត់ជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។

ឃ. ការវិភាគអាយុកាលនៃគណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួលរបស់ក្រុមហ៊ុនមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
មិនហួសរយៈពេលត្រូវសង និងមិនមានឱនភាព	១២.៥៣៨.៦៥៩	៥១.០៩៥.០៣៥	១៧.៨១៧.៧៤៥
ហួសរយៈពេលត្រូវសង ប៉ុន្តែមិនមានឱនភាព			
ពី ៩១ ដល់ ១២០ថ្ងៃ	១.៧៤១.១៥៩	៧.០៩៥.២២៣	១៥.៤៩៧.៦១៥
ពី ១២១ ដល់ ១៥០ថ្ងៃ	៣.៩៥២.៣៣២	១៦.១០៥.៧៥៣	-
ពី ១៥១ ដល់ ១៨០ថ្ងៃ	៥.០៣០.១៤៥	២០.៤៩៧.៨៤១	-
លើសពី១៨០ថ្ងៃ	២៣.៦៦២.៩៣៤	៩៦.៤២៦.៤៥៦	-
ហួសរយៈពេលត្រូវសង និងមានឱនភាព	-	-	-
	<u>៤៦.៩២៥.២២៩</u>	<u>១៩១.២២០.៣០៨</u>	<u>៣៣.៣១៥.៣៦០</u>

១១. គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ (ត)

ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលដែលមិនហួសរយៈពេលត្រូវសង និងមិនមានឱនភាព

គណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួលដែលមិនហួសរយៈពេលត្រូវសង និងមិនមានឱនភាព គឺកូនបំណុលដែលអាចជឿជាក់បាន ដែលមានប្រវត្តិបង់ប្រាក់ល្អជាមួយនឹងក្រុមហ៊ុន។ អតិថិជននេះបានរក្សានូវទំនាក់ទំនងល្អជាមួយក្រុមហ៊ុន ហើយនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ ពុំមានកត្តាសង្ស័យណាមួយ ដែលថាកូនបំណុលទាំងនោះ នឹងមិនបំពេញនូវកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់របស់ខ្លួនទេ។ ពុំមានគណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួល របស់ក្រុមហ៊ុនដែលមិនហួសរយៈពេលត្រូវសង និងមិនមានឱនភាព ដែលត្រូវបានចរចាឡើងវិញទេ នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ។

ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលដែលហួសរយៈពេលត្រូវសង ប៉ុន្តែមិនមានឱនភាព

ឈរលើហេតុផលមិនមានព្រឹត្តិការណ៍ខាតបង់ ដែលកើតឡើងចំពោះទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលទាំងនេះ ដូចជាផលវិបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុសារវន្ត ពុំមានឱនភាពត្រូវបានធ្វើឡើងដែលទាក់ទិននឹង គណនីពាណិជ្ជត្រូវទទួលដែលហួសរយៈពេលត្រូវសង។ ជាក់ស្តែង ទឹកប្រាក់ត្រូវទទួលទាំងនេះ គឺពុំមានការធានាទេ។

១២. សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៦៣.៥៣៦	២៥៨.៩០៩	៥៧.៨៨២
សាច់ប្រាក់នៅធនាគារ	៥.៧២៣.៤០៧	២៣.៣២២.៨៨៤	៣៧០.៩៤៩
	<u>៥.៧៨៦.៩៤៣</u>	<u>២៣.៥៨១.៧៩៣</u>	<u>៤២៨.៨៣១</u>

(ក) ការបង្ហាញពីការប្រឈមនៃរូបិយប័ណ្ណរបស់សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលមានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
រៀលខ្មែរ	៣៨៥.៤៩៤	១.៥៧០.៨៨៨	៥០.៨៣៣
ដុល្លារអាមេរិក	៥.៤០១.៤៤៩	២២.០១០.៩០៥	៣៧៧.៩៩៨
	<u>៥.៧៨៦.៩៤៣</u>	<u>២៣.៥៨១.៧៩៣</u>	<u>៤២៨.៨៣១</u>

(ខ) សំរាប់របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមានសាច់ប្រាក់នៅក្នុងដៃ និងសាច់ប្រាក់នៅធនាគារ។

១៣. ដើមទុន

<i>ភាគហ៊ុនធម្មតា</i>	←-----អនុម័ត----->	
	២០១៤	
	ចំនួនភាគហ៊ុន (០,២៥ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន)	ដុល្លារអាមេរិក
នៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៤/៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣	២០០.០០០.០០០	៥០.០០០.០០០
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>		<u>២០៣.៧៥០.០០០</u>

<i>ភាគហ៊ុនធម្មតា</i>	←-----អនុម័ត----->		
	២០១៣		
	ចំនួនភាគហ៊ុន (១ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន)	ចំនួនភាគហ៊ុន (០,២៥ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន)	ដុល្លារអាមេរិក
នៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៣	៨.០០០.០០០	-	៨.០០០.០០០
បែងចែកទៅជា	(៨.០០០.០០០)	៣២.០០០.០០០	-
	-	៣២.០០០.០០០	៨.០០០.០០០
បង្កើតនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	-	១៦៨.០០០.០០០	៤២.០០០.០០០
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣	-	<u>២០០.០០០.០០០</u>	<u>៥០.០០០.០០០</u>

<i>ភាគហ៊ុនធម្មតា</i>	←-----បានបោះផ្សាយ និងបានបង់----->	
	២០១៤	
	ចំនួនភាគហ៊ុន (០,២៥ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន)	ដុល្លារអាមេរិក
នៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៤	៣២.០០០.០០០	៨.០០០.០០០
បែងចែកទៅជា	៨.០០០.០០០	២.០០០.០០០
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤	<u>៤០.០០០.០០០</u>	<u>១០.០០០.០០០</u>
<i>(គិតជាពាន់រៀល)</i>		<u>៤០.៧៥០.០០០</u>

១៣. ដើមទុន (ត)

ភាគហ៊ុនធម្មតា	← -----បានបោះផ្សាយ និងបានបង់----->		
	២០១៣		
	ចំនួនភាគហ៊ុន (១ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន)	ចំនួនភាគហ៊ុន (០,២៥ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងមួយភាគហ៊ុន)	ដុល្លារអាមេរិក
នៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៣	៨.០០០.០០០	-	៨.០០០.០០០
បែងចែកទៅជា	(៨.០០០.០០០)	៣២.០០០.០០០	-
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣	-	៣២.០០០.០០០	៨.០០០.០០០

២០១៤

ពាក់ព័ន្ធនឹងការចុះបញ្ជី និងការបោះផ្សាយភាគហ៊ុនរបស់ក្រុមហ៊ុននៅលើទីផ្សារមូលបត្រកម្ពុជានៅថ្ងៃទី១៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៤ ក្រុមហ៊ុនបានបោះផ្សាយភាគហ៊ុនធម្មតាថ្មីចំនួន ១.១២៣.៨១០ភាគហ៊ុនទៅអោយសាធារណៈជនសញ្ជាតិកម្ពុជា និង ៦.៨៧៦.១៩០ភាគហ៊ុនទៅអោយវិនិយោគិនដែលបានជ្រើសរើសដែលមានតម្លៃប្រាក់ ០,២៥ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន ហើយភាគហ៊ុននីមួយៗត្រូវបានលក់ក្នុងតម្លៃ ២,៤១ដុល្លារអាមេរិក។

២០១៣

អនុលោមតាមវិសោធនកម្ម លើលក្ខន្តិកៈ ដែលធ្វើឡើងដោយក្រុមហ៊ុន នៅថ្ងៃទី៦ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៣ ដើមទុនចុះបញ្ជីរបស់ក្រុមហ៊ុនមានចំនួន ៨.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដែលក្នុងនោះមានភាគហ៊ុនធម្មតាចំនួន ៨.០០០.០០០ ភាគហ៊ុន ដែលភាគហ៊ុននីមួយៗ មានតម្លៃស្មើនឹង ១ ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានធ្វើការបែងចែកទៅជា ៣២.០០០.០០០ ភាគហ៊ុនធម្មតា មានតម្លៃស្មើនឹង ០,២៥ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន និងមូលធនភាគហ៊ុនដែលបានបោះផ្សាយ និងបានបង់ ចំនួន ៨.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានធ្វើការបែងចែកជា ភាគហ៊ុនធម្មតាចំនួន ៣២.០០០.០០០ ភាគហ៊ុន ដែលភាគហ៊ុននីមួយៗមានតម្លៃស្មើនឹង ០,២៥ ដុល្លារអាមេរិក។

ក្រុមហ៊ុនក៏បានបង្កើន ភាគហ៊ុនដែលអនុញ្ញាតអោយបោះផ្សាយ របស់ខ្លួនពី ៨.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ទៅជា ៥០.០០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដោយបង្កើតបន្ថែមនូវ ភាគហ៊ុនធម្មតា ចំនួន ១៦៨.០០០.០០០ ភាគហ៊ុន ដែលភាគហ៊ុននីមួយៗមានតម្លៃ ០,២៥ ដុល្លារអាមេរិក។

ម្ចាស់ក្រុមហ៊ុនមានសិទ្ធិនឹងទទួលបានភាគលាភនៅពេលដែលមានការប្រកាសដោយក្រុមហ៊ុន ហើយភាគហ៊ុនធម្មតាមួយទទួលបានសំលេងបោះឆ្នោតមួយក្នុងកិច្ចប្រជុំរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ហើយភាគហ៊ុនធម្មតារបស់ក្រុមហ៊ុនទាំងអស់មានតម្លៃស្មើនឹងតម្លៃកាកសំណល់របស់ទ្រព្យសកម្មរបស់ក្រុមហ៊ុន។

១៤. បុព្វលាភភាគហ៊ុន

បុព្វលាភភាគហ៊ុនបង្ហាញពីសាច់ប្រាក់លើសដែលទទួលបានដោយសារភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃប្រាក់របស់ភាគហ៊ុន និងតម្លៃដាក់លក់របស់ភាគហ៊ុនដូចដែលបានលើកឡើងក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ១៣។

១៥. គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
គណនីត្រូវបង់ទៅក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធ QMI Industrial Co., Ltd	៣៨.៦៤៨	១៥៧.៤៩០	២១.៤៣២
បង្គរ	១.៦១២.៣៧១	៦.៥៧០.៤១២	១.៧៧៧.៥៤១
ពន្ធកាត់ទុក	៤១២.៧៨០	១.៦៨២.០៨០	២៧៧.៩២០
គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ	១.៣៦៩	៥.៥៧៨	១.៣៦៩
	<u>២.០៦៥.១៦៨</u>	<u>៨.៤១៥.៥៦០</u>	<u>២.០៧៨.២៦២</u>

- ក. គណនីត្រូវបង់ទៅក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធគឺទាក់ទងទៅនឹងការចំណាយជំនួសដែលមិនជាប់ការប្រាក់ ហើយ
រយៈពេលទូទាត់ផ្តល់អោយ ក្រុមហ៊ុនគឺតាមតម្រូវការ និងធ្វើឡើងជាសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល។
- ខ. គណនីត្រូវបង់ផ្សេងៗ ត្រូវបានកំណត់ជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។

១៦. កម្ចី

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
លក្ខខណ្ឌកម្ចីទី ១	-	-	៤៧២.២៦៩
លក្ខខណ្ឌកម្ចីទី ២	-	-	-
កម្ចីសរុប	<u>-</u>	<u>-</u>	<u>៤៧២.២៦៩</u>

លក្ខខណ្ឌកម្ចីទី ១ - ពេលវេលាដុល្លារអាមេរិក

យោងតាមកិច្ចសន្យាកម្ចីប្រាក់ចុះថ្ងៃទី១ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០០៩ ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានផ្តល់នូវកម្ចី ដែលមាន
ទឹកប្រាក់ចំនួន ពេលវេលាដុល្លារអាមេរិក ពីធនាគារពាណិជ្ជកម្មយសាខាភ្នំពេញ។

កម្ចីមានរយៈពេល ៥ឆ្នាំ ហើយរយៈពេលកំណត់គឺ អាស្រ័យទៅលើកាលបរិច្ឆេទដែលបានកំណត់នៅ
ក្នុងលិខិតធានានីមួយៗ។ ការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំគឺ អត្រាការប្រាក់អចេរ ដោយផ្អែកទៅលើ LIBOR រយៈពេល ៦ខែ
បូក ៤.៤១%។ អត្រាការប្រាក់ត្រូវបានគណនាលើមូលដ្ឋានចំនួន ៣៦០ថ្ងៃ ក្នុងមួយឆ្នាំ និងជួបប្រចាំថ្ងៃ ដោយ
គិតចាប់ពីថ្ងៃដកប្រាក់យកប្រើប្រាស់នូវថ្ងៃទី៣១ ខែសីហា ឆ្នាំ២០០៩ ហើយការប្រាក់នេះត្រូវបង់ប្រចាំខែ។
កម្ចីត្រូវបានធានាដូចខាងក្រោម៖

- ក. លិខិតធានាដោយ លោក សិន យុង មីង (Shen Yung Ming) និង លោក យ៉ាង ស ស៊ិន (Yang Shaw Shin) ។
- ខ. ដីភតិសន្យារយៈពេលវែងដែលមានទីតាំងស្ថិតនៅ ភូមិជម្ពូរវ័ន្ត ក្រពាំងពោធិ៍ សង្កាត់ចោម
ចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និង
- គ. គ្រប់ទ្រព្យសកម្មបច្ចុប្បន្ន និងអនាគតរបស់ក្រុមហ៊ុន។
ក្រុមហ៊ុនបានសងលក្ខខណ្ឌកម្ចីទី១ អស់នៅខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០១៤។

១៦. កម្ចី

លក្ខខណ្ឌកម្ចីទី ២ - ៦.៤លានដុល្លារអាមេរិក

យោងតាមកិច្ចសន្យាកម្ចីប្រាក់ចុះថ្ងៃទី២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៤ ក្រុមហ៊ុនត្រូវបានផ្តល់នូវកម្ចីរយៈពេលខ្លី ដែលមានទឹកប្រាក់ចំនួន៦.៤លានដុល្លារអាមេរិក (បង្វិល) ពីធនាគារពាណិជ្ជកម្មយូស៊ាខាភ្នំពេញ។

កម្ចីមានរយៈពេល ១ឆ្នាំ ហើយរយៈពេលដល់កំណត់គឺ អាស្រ័យទៅលើកាលបរិច្ឆេទដែលបានកំណត់នៅក្នុងលិខិតធានានីមួយៗ។ ការប្រាក់ប្រចាំឆ្នាំគឺ អត្រាការប្រាក់អថេរ ដោយផ្អែកទៅលើ LIBOR រយៈពេល ៦ខែ បូក ៤.២%។ អត្រាការប្រាក់ត្រូវបានគណនាលើមូលដ្ឋានចំនួន ៣៦០ថ្ងៃ ក្នុងមួយឆ្នាំ ហើយការប្រាក់នេះត្រូវបង់ប្រចាំខែ។

កម្ចីត្រូវបានធានាដូចខាងក្រោម៖

- ក. លិខិតធានាដោយ លោក យ៉ាង ស ស៊ីន (Yang Shaw Shin)
- ខ. ដីកម្ចីដំបូង ដែលមានប័ណ្ណសម្គាល់ដីឆ្នាំលេខ ១២០៥០៥០១-០១១៩ ធ្វើឡើងថ្ងៃទី៩ ខែមេសា ឆ្នាំ ២០១៣ ទីតាំងស្ថិតនៅ ភូមិជម្រូវ័ន្ត ត្រពាំងពោធិ៍ សង្កាត់ចោមចៅ ខណ្ឌដង្កោ រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា (កំណត់សម្គាល់លេខ ៥) និង
- គ. គ្រប់ទ្រព្យសកម្មបច្ចុប្បន្ន និងអនាគតរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ក្រុមហ៊ុនបានទទួលយកលក្ខខណ្ឌកម្ចីទី២ មានទឹកប្រាក់ចំនួន ៣.៦៤០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៤ និងទឹកប្រាក់ចំនួន ៣៦០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក នៅក្នុងខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៤។ ក្រុមហ៊ុនបានសងលក្ខខណ្ឌកម្ចីទី២ អស់នៅខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៤។

១៧. ចំណូល

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ការលក់ទំនិញ	៥៥.៧២៧.៣៦៦	២២៧.០៨៩.០១៦	៦៣.៧៤៨.១៣៧
ការម៉ៅការ	២៨៧.៧០១	១.១៧២.៣៨២	៥៨.៧៨៩
កាត់ ដេរ និងវិចខ្ចប់	៥៩៦.៣០០	២.៤២៩.៩២៣	១.៩៩៨.៣៩៣
	<u>៥៦.៦១១.៣៦៧</u>	<u>២៣០.៦៩១.៣២១</u>	<u>៦៥.៨០៥.៣១៩</u>

១៨. ថ្លៃដើម

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
វត្ថុធាតុដើម	២៨.៧៤៩.១៨៦	១១៧.១៥២.៩៣៣	៣២.៣៣៤.៤៥៧
លក្ខខណ្ឌផ្ទាល់	៩.២៩៣.៣៩៦	៣៧.៨៧០.៥៨៩	៩.៤៣៦.៥៧៣
ចំណាយផ្សេងៗ	៦.៩៧១.៧៦៦	២៨.៤០៩.៩៤៦	៨.៨៣៩.៦១៩
	<u>៤៥.០១៤.៣៤៨</u>	<u>១៨៣.៤៣៣.៤៦៨</u>	<u>៥០.៦១០.៦៤៩</u>

១៩. ចំណូលផ្សេងៗ

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណូលការប្រាក់	១០៧.៧៤១	៤៣៩.០៤៥	៣.០៤៤
ផ្សេងៗ	១៩.៩៧០	៨១.៣៧៧	១.០២៧
	<u>១២៧.៧១១</u>	<u>៥២០.៤២២</u>	<u>៤.០៧១</u>

២០. ចំណាយឆ្នេរធាន

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណាយលើការរំលស់	១០៥.៥៧១	៤៣០.២០២	៩៥.១៥៥
ចំណាយលើការបរិច្ចាគ	២.៥៩៩	១០.៥៩១	៦០៤
ចំណាយលើការកំសាន្ត	១៤.១៩៩	៥៧.៦៩៨	៣០.៦៩៥
ចំណាយលើការជួលបរិក្ខារ	៧.៩៨០	៣២.៥១៩	៧.៩៨០
ចំណាយបុគ្គលិក	៩៦៣.៣២១	៣.៩២៥.៥៣៣	៨៦៩.៣៩៩
ចំណាយប្រៃសណីយ៍	៣៧.៥៦៣	១៥៣.០៦៩	៤៥.៧៥៩
ចំណាយលើអ្នកអាជីព	១.៦៩០.១៧៥	៦.៨៨៧.៤៦៣	១១៩.៤២៨
ចំណាយលើធានារ៉ាប់រងទ្រព្យសកម្ម	១៥.៨៩៩	៦៤.៧៨៨	៦៥៨
ចំណាយលើការកាត់ចេញនៃទ្រព្យសកម្ម	១៥៣.៦៤៩	៦២៦.១២០	-
ចំណាយលើការជួសជុល និងថែរក្សា	១៨.៤៩៤	៧៥.៣៦៣	១១.៨៤០
ចំណាយលើស្រាវជ្រាវ និងអភិវឌ្ឍន៍	១.៤៥៤.៥១០	៥.៩២៧.១២៨	១.៦៤៩.១៨៣
ចំណាយលើសម្ភារៈការិយាល័យ	៨៦.៤០៣	៣៥២.០៩២	៩៥.៦៧៣
ចំណាយលើការធ្វើដំណើរ	២៥.៧៦៧	១០៥.០០១	២១.២៨៥
ចំណាយលើទឹក និងភ្លើង	៧.៩៦៤	៣២.៤៥៣	៣.០០០
ចំណាយផ្សេងៗ	៥៦១.៣៣១	២.២៨៧.៤២៤	៥៨៥.៨៥១
	<u>៥.១៤៥.៣៨៥</u>	<u>២០.៩៦៧.៤៤៤</u>	<u>៣.៥៣៦.៤៧០</u>

២១. ចំណាយលើការដឹកជញ្ជូន

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
កម្រៃជើងសារ	-	-	៥០.០០០
ថ្លៃដឹកជញ្ជូនចេញ	៩០៤.៣៥០	៣.៦៨៥.២២៦	១.១៨៣.១៧៦
ថ្លៃពន្ធកម្ម និងឯកសារ	១.០៣៥.៦៣៨	៤.២២០.២២៥	១.១៤៧.៣៤៣
ផ្សេងៗ	៥៤.៧៨០	២២៣.២២៩	-
	<u>១.៩៩៤.៧៦៨</u>	<u>៨.១២៨.៦៨០</u>	<u>២.៣៧០.៥១៩</u>

២២. ចំណាយហិរញ្ញប្បទាន

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណាយការប្រាក់លើ៖			
កម្ចី	៩០.៤៣០	៣៦៨.៥០២	៥២.៩១២

២៣. ចំណាយពន្ធ

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ចំណាយពន្ធ			
ក្នុងការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន	១.០១៥.៥២១	៤.១៣៨.២៤៨	១.៩១៤.៤២៨
ពន្ធពន្យ (កំណត់សម្គាល់លេខ ៩)៖			
ភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្ន	(៤៨.៩២០)	(១៩៩.៣៤៩)	(៥១.០២៧)
ចំណាយពន្ធសរុប	៩៦៦.៦០១	៣.៩៣៨.៨៩៩	១.៨៦៣.៤០១

ផ្អែកលើច្បាប់ស្តីពីសារពើពន្ធរបស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា ក្រុមហ៊ុនមានកាតព្វកិច្ចក្នុងការបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណេញក្នុងអត្រា ២០% (២០១៣:២០%) លើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ ឬពន្ធអប្បបរមាក្នុងអត្រា ១% (២០១៣:១%) នៃចំណូលសរុប ប្រសិនបើមួយណាមានតម្លៃច្រើនជាង។

តួលេខក្នុងការសម្របសម្រួលរវាងចំណាយពន្ធ និងផលគុណនៃប្រាក់ចំណេញគណនេយ្យ និងអត្រាពន្ធដាររបស់ក្រុមហ៊ុន មានដូចខាងក្រោម៖

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	៤.៤៣៨.៣៨២	១៨.០៨៦.៤០៧	៩.១៥៩.០០៥
ពន្ធគណនាកម្រាពន្ធស្របច្បាប់ ២០% (២០១៣: ២០%)	៨៨៧.៦៧៦	៣.៦១៧.២៨០	១.៨៣១.៨០១
ឥទ្ធិពលពន្ធដារទៅលើ៖			
ចំណាយដែលមិនអាចកាត់កងបានសម្រាប់គណនាពន្ធ	៧៨.៩២៥	៣២១.៦១៩	៣១.៦០០
ចំណាយពន្ធសរុប	៩៦៦.៦០១	៣.៩៣៨.៨៩៩	១.៨៦៣.៤០១

២៤. ការលាតត្រដាងពីភាគីពាក់ព័ន្ធ

ក) ភាគីមួយត្រូវបានចាត់ទុកថាជាសម្ព័ន្ធព្យាបាល ប្រសិនបើភាគីនោះមានលទ្ធភាពគ្រប់គ្រងដោយផ្ទាល់ឬដោយប្រយោល ឬមានឥទ្ធិពលជាខ្លាំងលើភាគីមួយទៀតក្នុងការសម្រេចចិត្តហិរញ្ញវត្ថុ និងប្រតិបត្តិការ ឬបើក្រុមហ៊ុន និងភាគីនោះស្ថិតក្រោមការគ្រប់គ្រង ឬមានឥទ្ធិពលជាខ្លាំងរួម។ សម្ព័ន្ធព្យាបាល អាចជារូបវន្ត ឬនីតិបុគ្គល។ ក្រុមហ៊ុនមានទំនាក់ទំនងសម្ព័ន្ធព្យាបាលជាមួយក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធ។

ថ្នាក់ដឹកនាំសំខាន់ៗរបស់ក្រុមហ៊ុនរួមមាន បុគ្គលទាំងឡាយណា (រួមបញ្ចូលទាំង អគ្គនាយក ក្រុមហ៊ុន) ដែលមានសិទ្ធិ និងទំនួលខុសត្រូវក្នុងការគ្រោង ដឹកនាំ និងគ្រប់គ្រងសកម្មភាពរបស់ក្រុមហ៊ុនដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល។

ខ) ក្រុមហ៊ុនមានប្រតិបត្តិការជាមួយនឹងសម្ព័ន្ធព្យាបាលក្នុងការិយបរិច្ឆេទនេះដូចខាងក្រោម៖

	២០១៣		២០១២
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
ក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធ			
QMI Industrial Co., Ltd.			
លក់	៥៥.៧២៧.៣៦៥	២២៧.០៨៩.០១៤	៦៣.៧៤៨.១៣៧
ទិញ	២៥.១០៣.១១២	១០២.២៩៥.១៨៣	២៩.៩៨៤.៤៣៨
កាត់កងជាមួយបំណុលពាណិជ្ជកម្ម	២៥.១០៣.១១២	១០២.២៩៥.១៨៣	២៩.៩៨៤.៤៣៨
កាត់កងជាមួយគណនីពាណិជ្ជកម្មត្រូវទទួល	២៥.១០៣.១១២	១០២.២៩៥.១៨៣	២៩.៩៨៤.៤៣៨
ការបង់ជំនួស	៤៥៨.៥៧០	១.៨៦៨.៦៧៣	៤៧០.៦៦៣
កាត់កងជាមួយបំណុលពាណិជ្ជកម្ម			
ផ្សេងៗ	៤៧៥.៧៨៧	១.៩៣៨.៨៣២	៤៤៩.២៣១
ក្រុមហ៊ុនក្រោមការគ្រប់គ្រងតែមួយ			
Success Index Group			
ចំណូលសេវាកម្ម			
(កាត់ ដេរ និងវិចខ្ចប់)	៥៩៦.៣០០	២.៤២៩.៩២៣	១.៩៩៨.៣៩៣
ការបង់ជំនួស	៩៤.៣៤៧	៣៨៤.៤៦៤	៩៩.៨៥៧
កាត់កងជាមួយគណនីពាណិជ្ជកម្មត្រូវសង	១២៨.៦០០	៥២៤.០៤៥	១០១.៣៧៥
បុរេប្រទាន	៣.៨៤៩.៩៨៥	១៥.៦៨៨.៦៨៩	៣៣.១៨៩
ការសងបុរេប្រទាន	៣.៨៤៩.៩៨៥	១៥.៦៨៨.៦៨៩	-

សមតុល្យសំខាន់ៗដែលទាក់ទងនឹងសម្ព័ន្ធព្យាបាលនៅចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សំគាល់លេខ ១១ និង១៥។

ប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាបាលដែលបង្ហាញខាងលើ ត្រូវបានធ្វើឡើងតាមលក្ខណៈពាណិជ្ជកម្មធម្មតា។

២៥. ចំណាយជាប់កិច្ចសន្យា

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក
ទ្រព្យសម្បត្តិ រោងចក្រ និងបរិក្ខារ	៣.៣២៥.០០០	១៣.៥៤៩.៣៧៥	-

២៦. ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

ក) ការគ្រប់គ្រងមូលធន

កម្មវត្ថុបឋមរបស់ក្រុមហ៊ុនក្នុងការគ្រប់គ្រងមូលធនគឺដើម្បីធានាបានថា ក្រុមហ៊ុនអាចបន្តប្រតិបត្តិការរបស់ខ្លួន ដោយឈរលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពនៃដំណើរការអាជីវកម្ម ហើយស្របពេលជាមួយគ្នានេះ ធ្វើអោយមានកំណើនផលលាភដល់ភាគហ៊ុនិក តាមរយៈការធ្វើអោយប្រសើរឡើង នូវអនុបាតបំណុល និងមូលធន។ ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរយុទ្ធសាស្ត្រទូទៅរបស់ក្រុមហ៊ុនទេ។

ក្រុមហ៊ុនបានរៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធ និងធ្វើនិយ័តកម្មលើមូលធនរបស់ខ្លួន ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹងការផ្លាស់ប្តូរនៃលក្ខខណ្ឌសេដ្ឋកិច្ច។ ដើម្បីរក្សា និងធ្វើនិយ័តកម្មលើរចនាសម្ព័ន្ធមូលធន ក្រុមហ៊ុនអាចធ្វើនិយ័តកម្មលើការចំណាយភាគលាភទៅលើភាគហ៊ុនិក បង្វិលភាគហ៊ុនអោយទៅភាគហ៊ុនិក ឬបោះផ្សាយភាគហ៊ុនថ្មី។ ពុំមានការប្រែប្រួលលើកម្មវត្ថុ គោលនយោបាយ ឬដំណើរការផ្សេងៗទេ នៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤ និងថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣។

ក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រង និងថែរក្សា ដោយប្រុងប្រយ័ត្ននូវ បំណុលសរុប និងធានាអោយបាននូវអនុលោមភាព នៃតម្រូវការមូលធនផ្ទៃក្រៅ។

ខ) ចំណាត់ថ្នាក់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

	កម្ចី និង គណនីត្រូវទទួល		២០១៣ ដុល្លារអាមេរិក
	២០១៤		
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ			
គណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួល			
ផ្សេងៗ, មិនបញ្ចូល ការទូទាត់មុន	៤៧.៥៩៧.៧៧០	១៩៣.៩៦០.៩១៣	៣៣.៤៩៨.០១៥
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល	៥.៧៨៦.៩៤៣	២៣.៥៨១.៧៩៣	៤២៨.៨៣១
	<u>៥៣.៣៨៤.៧១៣</u>	<u>២១៧.៥៤២.៧០៦</u>	<u>៣៣.៩២៦.៨៤៦</u>

	បំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ		២០១៣ ដុល្លារអាមេរិក
	២០១៤		
	ដុល្លារអាមេរិក	គិតជាពាន់រៀល	
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ			
បំណុលផ្សេងៗ	២.០៦៥.១៦៨	៨.៤១៥.៥៦០	២.០៧៨.២៦២
កម្ចី	-	-	៤៧២.២៦៩
	<u>២.០៦៥.១៦៨</u>	<u>៨.៤១៥.៥៦០</u>	<u>២.៥៥០.៥៣១</u>

២៦. ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

គ) តម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

តម្លៃពិតគណនេយ្យនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងចំណូលហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជា ទ្រព្យសកម្មចរន្ត គឺជាការប៉ាន់ស្មានសមហេតុផលនៃតម្លៃសមស្របដោយសារមានសភាពជារយៈ ពេលខ្លី។

២៧. កម្មវត្ថុ និងគោលការណ៍នៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ

កម្មវត្ថុនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនគឺ ដើម្បីបង្កើនប្រសិទ្ធភាពតម្លៃសម្រាប់ ភាគហ៊ុនិក ហើយទន្ទឹមគ្នានេះក៏ដើម្បីកាត់បន្ថយសក្តានុពលនៃផលប៉ះពាល់មិនល្អដែលអាចកើឡើង ដោយសារ ការប្រែប្រួលនៃទីផ្សារហិរញ្ញវត្ថុ។

អគ្គនាយកមានទំនួលខុសត្រូវលើការកំណត់កម្មវត្ថុនេះ និងគោលការណ៍មូលដ្ឋាននៃ ការគ្រប់គ្រង ហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុន។ ហេតុនេះគណៈគ្រប់គ្រង បង្កើតគោលការណ៍លំអិតដូចជា កម្រិតសិទ្ធិ អំណាច ត្រួតពិនិត្យការទទួលខុសត្រូវ ការកំណត់ និងវាស់វែងអត្តសញ្ញាណហានិភ័យ និងកំណត់ផលប៉ះពាល់ ដោយអនុលោមតាមកម្មវត្ថុ និងគោលការណ៍មូលដ្ឋានដែលបានអនុម័តដោយអគ្គនាយក។ ព័ត៌មានដែលទាក់ទងនឹងការគ្រប់គ្រងផលប៉ះពាល់ និងការប្រឈមនានាមានដូចខាងក្រោម៖

ក. ហានិភ័យឥណទាន

ហានិភ័យឥណទាន គឺជាការខាតបង់ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនដោយសមភាគីមិនបាន បំពេញកាតព្វកិច្ចដូចមានចែងក្នុងកិច្ចសន្យា។ ក្រុមហ៊ុនប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានភាគច្រើនពី ការលក់ជាឥណទាន។ តាមគោលការណ៍ ក្រុមហ៊ុនត្រូវត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំទៅលើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ របស់សមភាគី ដើម្បីធានាថាក្រុមហ៊ុនប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានតិចបំផុត។

ហានិភ័យឥណទានដែលក្រុមហ៊ុនងាយរងផលប៉ះពាល់គឺ តាមរយៈគណនីពាណិជ្ជក្រៅ ទទួលពីអតិថិជនតែម្នាក់។ អាយុកាលឥណទានរបស់ក្រុមហ៊ុនមានរយៈពេល ៣ខែ ហើយក្រុមហ៊ុន ព្យាយាមធ្វើការគ្រប់គ្រងយ៉ាងដិតដល់លើគណនីត្រូវទទួលដែលមិនទាន់ប្រមូលដើម្បីកាត់បន្ថយ ហានិភ័យឥណទានអោយទាបបំផុត។ សមតុល្យដែលហួសកាលកំណត់ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញយ៉ាង ទៀងទាត់ដោយគណៈគ្រប់គ្រង។

ការប្រឈមមុខចំពោះហានិភ័យឥណទាន និងទម្រង់នៃការគិតគូរលើហានិភ័យឥណទាន

ការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានធំបំផុតរបស់ក្រុមហ៊ុន តំណាងដោយតម្លៃពិតគណនេយ្យ នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលនៅចុងការិយបរិច្ឆេទមានដូចខាងក្រោម៖

- (១) ១០០% (២០១៣:១០០%) នៃគណនីពាណិជ្ជក្រៅទទួលរបស់ក្រុមហ៊ុន គឺត្រូវទទួលពី ក្រុមហ៊ុន QMI Industrial Co., Ltd ដែលជាអតិថិជនតែមួយហើយក៏ជាក្រុមហ៊ុនពាក់ព័ន្ធ។
- (២) ៩៨% (២០១៣:៩៩%) នៃគណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ គឺត្រូវទទួលពី ក្រុមហ៊ុនមេសម្ព័ន្ធ និងក្រុមហ៊ុនពាក់ព័ន្ធ។

២៧. កម្មវត្ថុ និងគោលការណ៍នៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ក. ហានិភ័យឥណទាន (ត)

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនហួសរយៈពេលត្រូវសង និងមិនមានឱនភាព

ព័ត៌មានទាក់ទងនឹងគណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ ដែលមិនហួស រយៈពេល ត្រូវសង និងមិនមានឱនភាព គឺត្រូវបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សំគាល់លេខ ១១។ សមតុល្យធនាគារត្រូវ បានដាក់នៅគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុដែលមានកេរ្តិ៍ឈ្មោះល្អ។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលជឿជាក់ថា គ្រឹះស្ថាន ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះ ពុំមានចំណុចអវិជ្ជមានណាមួយឡើយ ដោយផ្អែកលើចំណុចខ្លាំងរបស់គ្រឹះស្ថាន ហិរញ្ញវត្ថុនោះ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុហួសរយៈពេលត្រូវសង និងមានឱនភាព

ព័ត៌មានទាក់ទងនឹងគណនីពាណិជ្ជ និងគណនីត្រូវទទួលផ្សេងៗ ដែលហួស រយៈពេល ត្រូវសង និងមានឱនភាព គឺត្រូវបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សំគាល់លេខ ១១។

ខ. ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងលំហូរសាច់ប្រាក់

ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងលំហូរសាច់ប្រាក់ កើតឡើងពីការគ្រប់គ្រងរបស់ ក្រុមហ៊ុនទៅលើមូលធនបង្វិល។ វាគឺជាហានិភ័យមួយដែលក្រុមហ៊ុននឹងជួបប្រទះផលលំបាកក្នុងការ បំពេញនូវកាតព្វកិច្ចហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលដល់កាលកំណត់ត្រូវសង។

ក្រុមហ៊ុនគ្រប់គ្រងរយៈកាលកំណត់របស់បំណុលចាស់ៗ លំហូរសាច់ប្រាក់ពីប្រតិបត្តិការ និងភាពមានស្រាប់នៃមូលនិធិយ៉ាងសកម្ម ដើម្បីធានាបាននូវរាល់តម្រូវការប្រតិបត្តិការ វិនិយោគ និង ហិរញ្ញប្បទាន។ នៅក្នុងយុទ្ធសាស្ត្រនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ សាច់ប្រាក់ងាយស្រួល ក្រុមហ៊ុនធ្វើ ការរក្សានូវកម្រិតសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល គ្រប់គ្រាន់សម្រាប់គាំទ្រដល់សកម្មភាព ប្រតិបត្តិការរបស់ក្រុមហ៊ុន។

ការវិភាគលើកាលកំណត់របស់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបង្ហាញពីរយៈពេលកំណត់ត្រូវសង នៅសល់មានដូចខាងក្រោម៖

	តាមតម្រូវការ ឬ ក្នុងកំឡុងពេល			
	១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	ពី ១ឆ្នាំទៅ ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើសពី ៥ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៤				
គណនីត្រូវសងផ្សេងៗ	២.០៦៥.១៦៨	-	-	២.០៦៥.១៦៨
(គិតជាពាន់រៀល)	៨.៤១៥.៥៦០	-	-	៨.៤១៥.៥៦០
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣				
កម្ចី	៤៨៣.០៣៦	-	-	៤៨៣.០៣៦
គណនីត្រូវសងផ្សេងៗ	២.០៧៨.២៦២	-	-	២.០៧៨.២៦២
សរុប	២.៥៦១.២៩៨	-	-	២.៥៦១.២៩៨
(គិតជាពាន់រៀល)	១០.៤៣៧.២៨៩	-	-	១០.៤៣៧.២៨៩

២៧. កម្មវត្ថុ និងគោលការណ៍នៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

គ. ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺជាហានិភ័យដែលតម្លៃទីផ្សារ ឬលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ របស់ក្រុមហ៊ុនអាចនឹងប្រែប្រួលដោយសារតែការប្រែប្រួលរបស់អត្រាការប្រាក់ ទីផ្សារ។

ការប្រឈមរបស់ក្រុមហ៊ុនទៅនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺទាក់ទងទៅ នឹងកម្ចី។ ក្រុមហ៊ុន គ្រប់គ្រងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់របស់ខ្លួនដោយត្រួតពិនិត្យយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់លើបំណុលទីផ្សារហើយ សំខាន់ជាងនេះទៀតគឺ រក្សាអោយបាន ការលាយទុំគ្នារបស់អត្រាថេរ និងអត្រាអថេររបស់កម្ចី ដោយ ប្រុងប្រយ័ត្ន។ ក្រុមហ៊ុនពុំបានប្រើប្រាស់ ដេរីវេ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យរបស់ ប្រាក់បំណុលដែលត្រូវសងនោះទេ។

ការវិភាគលើភាពងាយរងផលប៉ះពាល់នៃអត្រាការប្រាក់

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីការវិភាគលើភាពងាយរងផលប៉ះពាល់ នៃអត្រាការប្រាក់ របស់ ក្រុមហ៊ុន នៅចុងការិយបរិច្ឆេទ ដោយឈរលើគោលការណ៍បម្រែបម្រួល ០.១% និងកត្តាអថេរផ្សេង ទៀតមិនមានការប្រែប្រួល៖

	២០១៤		២០១៣
	ដុល្លារអាមេរិក គិតជាពាន់រៀល		ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់ចំណេញបន្ទាប់ពីកាត់ពន្ធ			
- កំណើន ០.១% (២០១៣:០.១%)	(៣.៦៨១)	(១៥.០០០)	(១.៦១៥)
- តំហយ ០.១% (២០១៣:០.១%)	៣.៦៨១	១៥.០០០	១.៦១៥

ភាពងាយរងផលប៉ះពាល់នៃអត្រាការប្រាក់ក្នុងឆ្នាំ២០១៤ គឺខ្ពស់ជាងឆ្នាំ២០១៣ ដោយសារ តែការកើនឡើងនៃកម្ចីនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទ។ ការប៉ាន់ស្មាននៃបម្រែបម្រួលជាភាគរយលើការវិភាគ ភាពងាយរងផលប៉ះពាល់នៃអត្រាការប្រាក់ គឺផ្អែកលើបរិយាកាសទីផ្សារបច្ចុប្បន្នដែលអាចធ្វើវិភាគ បាន។

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញអំពីតម្លៃចុះបញ្ជីសុទ្ធនៅចុងការិយបរិច្ឆេទ និងពេលវេលាដែលនៅ សល់រហូតដល់ថ្ងៃកំណត់ត្រូវសងនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ក្រុមហ៊ុនដែលប្រឈមនឹងហានិភ័យ អត្រាការប្រាក់៖

កំណត់ សម្គាល់	អត្រាការប្រាក់ ប្រសិទ្ធផលជា មធ្យម %	កំឡុងពេល ១ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	១ - ២ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក		សរុប ដុល្លារអាមេរិក
			១ - ២ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	១ - ២ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	
នៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣					
អត្រាថេរ					
លក្ខខណ្ឌកម្ចីទី១	១៤	៤.៨២%	៤៧២.២៦៩	-	៤៧២.២៦៩

២៧. កម្មវត្ថុ និងគោលការណ៍នៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ (ត)

ឃ. ហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេស

ក្រុមហ៊ុនមិនមានការប្រឈមជាសារវ័ន្ត ចំពោះហានិភ័យរូបិយប័ណ្ណបរទេសទេ ពីព្រោះប្រតិបត្តិការភាគច្រើនរបស់ក្រុមហ៊ុនត្រូវធ្វើឡើងជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកដែលជារូបិយប័ណ្ណគោលរបស់ក្រុមហ៊ុន។

គណៈគ្រប់គ្រង មិនបានពាក់ព័ន្ធនឹងប្រតិបត្តិការទ្រទ្រង់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់រូបិយប័ណ្ណបរទេស ដោយគិតថាចំណាយនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបែបនេះ មានតម្លៃលើសពីហានិភ័យនៃការប្រែប្រួលនៃអត្រាប្តូរប្រាក់ដែលអាចកើតមានឡើង។

២៨. ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ក្នុងការិយបរិច្ឆេទ

នៅថ្ងៃទី១៦ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៤ ក្រុមហ៊ុនបានចុះបញ្ជីនៅលើទីផ្សារមូលបត្រ និងបានបោះផ្សាយភាគហ៊ុនថ្មីចំនួន១.១២៣.៨១០ភាគហ៊ុនទៅអោយសាធារណៈជនសញ្ជាតិកម្ពុជា និង៦.៨៧៦.១៩០ភាគហ៊ុនទៅអោយវិនិយោគិនដែលបានជ្រើសរើស ដែលមានតម្លៃចារិក០,២៥ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន ហើយភាគហ៊ុននីមួយៗត្រូវបានលក់ក្នុងតម្លៃ២,៤១ដុល្លារអាមេរិក។

២៩. ពន្ធយថាហេតុ

ប្រព័ន្ធពន្ធដារនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាមានសភាពថ្មី ហើយពន្ធត្រូវបានបែងចែកជាច្រើនប្រភេទ និងបទបញ្ញត្តិមានការផ្លាស់ប្តូរញឹកញាប់ ដែលជាធម្មតាពុំមានភាពច្បាស់លាស់ មានភាពផ្ទុយគ្នា និងជាកម្មវត្ថុនៃការបកស្រាយ។ ជាញឹកញាប់ ការបកស្រាយខុសគ្នាជាច្រើនទៅកើតមាននោះឡើងក្នុងចំណោមអង្គការពន្ធដារ និងយុត្តាធិការ។ ពន្ធដារ គឺជាកម្មវត្ថុនៃការពិនិត្យឡើងវិញ និងការសង្កេតដោយភ្នាក់ងារពន្ធដារផ្សេងៗជាច្រើន ដែលមានសមត្ថកិច្ចក្នុងការដាក់ពិន័យធ្ងន់ធ្ងរ និងពិន័យលើការប្រាក់។ កត្តាទាំងនេះហើយដែលអាចធ្វើអោយមានហានិភ័យពន្ធដារនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាខ្លាំងជាងប្រទេសដទៃទៀត។ ថ្នាក់ដឹកនាំមានការជឿជាក់ថា ខ្លួនបានធ្វើសំវិធានធនបំណុលពន្ធគ្រប់គ្រាន់ ដោយផ្អែកលើការបកស្រាយបទបញ្ញត្តិពន្ធរបស់ខ្លួន។ ទោះបីយ៉ាងនេះក្តី សមត្ថកិច្ចពន្ធពាក់ព័ន្ធអាចមានការបកស្រាយខុសៗគ្នា ហើយអាចធ្វើអោយមានផលប៉ះពាល់ជាសារវ័ន្ត។